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Verkiezingskrant 
Edam-Volendam

 Edam-Volendam

Op welke partijen kun je stemmen? • Speerpunten deelnemende partijen • Moet de gemeente trekker zijn 
voor een zorgcomplex in Edam? • Bent u voorstander van een permanente ambulancepost in Volendam? 

 Wat zijn uw standpunten met betrekking tot duurzaamheid en energietransitie? • Welke smaken 'GRATIS 
BIER' wensen jullie hier? • Hoe wilt u de woningmarkt weer bereikbaar maken? 

Waar zijn er nog verbeterpunten qua infrastructuur mogelijk? • Hoe kijkt u naar andere vormen onder-
wijs? • Waar liggen volgens u kansen voor werkgelegenheid?  •  Welke belasting kan wat u betreft lager?

Moet de gemeente blijven investeren in sportaccommodaties? • Moet de gemeente trekker zijn voor 
voorzieningen in woonwijken?  •  Hoe wil uw partij de toenemende overlast jeugd gaan aanpakken?

14,15 
en 16
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OP WELKE PARTIJEN 
KUN JE STEMMEN?

Colofon
Vormgeving en opmaak: Jo-Ann Klepper, Astrid 
Schaefers en Henk Visser. Redactie: Kevin 
Mooijer, Laurens Tol, Eddy Veerman en Henk 
Visser. Speciale dank aan: burgemeester Lieke 
Sievers en de input van de politieke partijen

STEM HIER

4

Wij mogen en kunnen
wél kiezen in vrijheid

Voorwoord burgemeester Lieke Sievers

Na zes jaar kunnen alle inwoners van de gemeente 
Edam-Volendam weer naar de stembus voor lokale 
verkiezingen. Die periode is zo lang geweest, omdat 
deze voorafgingen aan de fusie tussen de gemeen-
ten Zeevang en Edam-Volendam en er tussentijdse 
verkiezingen waren geweest. 

Dat was toen een belangrijk thema. Nu worden de 
verkiezingen overschaduwd door een internationale 
crisis van ongekende omvang: de oorlog in Oekraïne 
maakt ons duidelijk hoe groot het belang is van een 
democratische rechtsstaat. En ook dat dat geen van-
zelfsprekendheid is. Het vraagt hard werken en in-
zet van iedereen om de waarden waar die rechts-
staat over gaat, hoog te kunnen houden. 

Die waarden worden dit jaar met een bijzonder ac-
cent onder de aandacht gebracht, ook in Edam-Vo-
lendam: het is 450 jaar geleden dat 18 vrije steden, 
waaronder Edam, de eerste Vrije Statenvergade-
ring op verzoek van Willem van Oranje hielden. Dat 
wordt herdacht als “De geboorte van Nederland” 
(zie gelijknamige website). Nu benoemen we dat 
moment als de zoektocht die we vanaf dat moment 
permanent hebben uitgevoerd om Vrijheid, Ver-
draagzaamheid, Verscheidenheid en Verbonden-
heid, als land, als bestuur, als inwoners in de prak-
tijk te brengen. 

Heel vaak is dat moeilijk, ook in deze tijd, waarin 
zoveel gebeurt en zoveel dingen ons onrustig en on-
zeker maken; er wordt zoveel gezegd, beweerd, ge-
morreld aan dat wat de ruggengraat van de stabili-
teit van ons land is. Wij leven in een goed land, waar 
het een zekerheid is dat we mogen zijn wie we zijn, 
ons mogen uiten, waarin alle informatie beschik-
baar is zodat we zelf onze mening kunnen en mogen 
vormen. 
En we wonen in een mooie gemeente, en dat is heel 
veel waard. Daarom ook is het van groot belang om 
juist nu te gaan stemmen: u staat op 16 maart voor 
de keus om te bepalen wie de komende vier jaar in 
de gemeenteraad zitting nemen. Een gemeenteraad 
die tot taak heeft het algemeen belang in deze inge-
wikkelde tijden te dienen, op een gezaghebbende en 
waardige manier, als hoogste lokale bestuursor-
gaan. 

Ik wens u veel wijsheid toe bij het maken van uw 
eigen, persoonlijke keus. 
Burgemeester Lieke Sievers
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Forum 
voor Democratie

Volendam
blijft goed
wordt beter.

#1 "Behouden wat goed is en 
problemen aanpakken"

kies

Emile Karregat

4

16 MAART
STEM FVD

Gemeente Edam-Volendam

VOLENDAM EERST!

Betaalbaar
Wonen.
Stem 
PvdA.
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Geen grootschalige 
zonnepaneelweides 
of gigantische wind-

molenparken

Opgeheven 
(agrarische) 

bedrijven zijn goede 
locaties voor klein-

schalige woningbouw 
in de kernen

Ouderen moeten zo 
lang mogelijk 

kunnen deelnemen 
aan het maatschap-

pelijk leven

Wij willen stimule-
ren dat ondernemers 
meer produceren en 

afzetten voor de 
lokale markt

Zwaar verkeer weg 
uit de kernen en 

wijken

Tegen de 
ontwikkeling van 
massatoerisme

Economische 
activiteiten in de 
Purmer mogen 

alleen plaats hebben 
als elders in de 

gemeente daardoor 
ruimte vrijkomt voor 

woningbouw

Iedereen moet zich 
veilig voelen in onze 

gemeente

Betaalbaar wonen 
voor starters en 

senioren!

De Dijk en het hart 
van Edam net zo 

mooi als het 
Zuideinde!

Wij zetten ons in 
voor een goede 
economische 

toekomst!

Wij zijn vóór het 
bedrijventerrein in 

de Purmer

Investeren in goed 
(technisch) onder-

wijs & moderne 
schoolgebouwen!

We willen dat ieder 
kind in onze ge-
meente de kans 

krijgt om veilig en 
gezond op te groeien

Investeren in onze 
senioren

Wij investeren in 
voldoende sport-
mogelijkheden

Behoud van tradities 
en versterking van 

cultuur en 
evenementen!

Voor samenwerking 
en geen uitsluiting

Nu bouwen in de 
Lange Weeren en 

op het Tase-terrein 
voor jong en oud

(het kan maar 
één keer goed)!

Inzetten op 
terugkeer kermis 

naar centrum

Voor een gezond 
financieel 

(belasting)klimaat 
voor burger en 

ondernemer

Voor een open en 
benaderbare

gemeente

NIET NOG 
EEN FUSIE,

eerst onze eigen
organisatie goed

op de rit

Grondopbrengsten
komen de gemeente 

ten goede, niet
FC Volendam

Volendam|80 is 
voor het behoud van 

monumenten

groot voorstander 
van veilige

fietsroutes, om 
ervoor te zorgen
dat er minder ge-

bruik wordt gemaakt
van de auto

 Edam-Volendam

1

SPEERPUNTEN DEELNEMENDE PARTIJEN:
2 3 4

De burger is onze 
klant en voor klanten 
moet je moeite doen!

Sport te allen tijde 
TOEGANKELIJK en 
BETAALBAAR blijft 

voor jong en oud

Kunst/Cultuur mág 
niet het kind 

van de (Corona) 
rekening zijn

Als afval voldoende 
gescheiden wordt, 

hoeft de afval-
stoffenheffing niet 
ieder jaar verhoogd 

te worden

Door wandel– en 
fietspaden scheiden 
ontstaat er een veel 
veiliger weggebruik         

Ondertussen passen 
wij van Lijst KRAS 

op de knip 

Ruimte reserveren 
in de Purmer voor de 
transformatie van de 

Julianaweg en
Slobbeland

In kleine woningen 
kan je ook 

gelukkig zijn

Aanpakken van
huisjesmelkerij

 Edam-Volendam Edam-Volendam Edam-Volendam

De redactie heeft 
zich gebogen over 
de verschillende 

verkiezings- 
programma’s. 

Uit deze 
programma’s 

heeft de redactie 
de onderstaande 
speerpunten zo 

objectief mogelijk 
geselecteerd. 
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Gekozen 
burgemeester

Het versneld bouwen 
van woningen door 

onder andere 
inzet op nieuwe 

woonvormen

Beschermen van 
eigen cultuur

Menselijkheid, 
eerlijkheid en 
transparantie

Focus op de jeugd, 
onze toekomst

Het (onder)steunen 
van initiatieven voor 
de invoering van een 
nieuw schoolsysteem 

binnen Edam-
Volendam zoals 

bijvoorbeeld Agora 
in Amsterdam-Noord

Wij zijn voorstander 
van een permanente 

ambulancepost

Leefbare wijken met 
voldoende voorzie-
ningen voor zowel 

jong als oud

Aanhoudende groei 
Edam-Volendam 

beperken, we zijn 
simpelweg geen

metropool

De gemeente niet 
laten handhaven op 

coronabeleid

De lokale democratie 
versterken met een 
bindend referendum

Zorgen dat betalen 
met contant geld bij 

de gemeente 
mogelijk blijft;

De kermis dit jaar 
door laten gaan

De traditionele 
Sinterklaasviering 

behouden

Een huizenmarkt 
waar lokale inwoners 
voorrang hebben op 

een sociale huur- 
of koopwoning

Meebetalen aan de 
doorgang in Broek in 

Waterland

Geen kunstgrasvel-
den bij sportgelegen-
heden om bodemver-
vuiling tegen te gaan

Waar mogelijk een 
tegenprestatie eisen 
van mensen met een 
bijstandsuitkering

Agenten en handha-
ving zichtbaar 

maken op straat

Bij nieuwbouw-
projecten realiseren 

we minimaal 30% 
sociale huurwonin-
gen en 40% betaal-
bare middelhuur en 

betaalbare koop

Gemengde buurten 
waar mensen met al-
lerlei achtergronden

elkaar kunnen 
ontmoeten

Opkoopbescherming 
actief inzetten en in-

voeren zelf-
bewoningsplicht 

Impuls voor de 
Meermin in Edam 

voor ouderen(zorg) 
en jongeren

Ondersteun 
ondernemers die hun 

onderneming 
klimaatbestendig en 

duurzamer willen 
maken

Stimuleren van
innovatieve 

bedrijvigheid 
gericht op duurzaam-

heid, zoals bijvoor-
beeld circulaire 

houtbouw

Budget kunst en 
cultuur: geen 

cent eraf, maar 
geld erbij!

SPEERPUNTEN DEELNEMENDE PARTIJEN:
5 6 7 8 9

Forum voor Democratie

Projecten starten 
voor het opwekken 

en opslaan van 
energie, waarbij de 

gemeente zelf de 
winst behoudt

Dierenwelzijn heeft 
te weinig prioriteit in 

onze gemeente. 
GroenLinks gaat dit 

veranderen

We offeren de Lange 
Weeren en de 

Purmer niet op voor 
uitbreidingsplannen

Wij zetten daarom in 
op meer gebruik van 
lopen, fietsen en het 

OV en minder 
gebruik van de auto

Onze gemeente kan 
de landelijke woon-
crisis niet oplossen, 
maar we gaan alles 
op alles zetten om 
wonen in Edam-

Volendam betaalbaar 
te houden

GroenLinks zet zich 
in voor zorg waarbij 

niet het systeem, 
maar de mens 
centraal staat

Alle mensen verdie-
nen de vrijheid om 

zichzelf te zijn

De VVD geeft priori-
teit aan betaalbare 
koopwoningen voor 

starters, senioren en 
zorgbehoevenden

Gezien de lokale 
vraag naar woningen 

zal de hele Lange 
Weeren bebouwd 
moeten worden

Tijdelijke terrassen, 
zoals loswal en kaas-

markt zullen waar 
mogelijk permanent 

worden gemaakt

Structurele overlast 
hard aanpakken 

en drastisch 
terugdringen

Afschaffing van de 
hondenbelasting. Het 
hebben van een huis-

dier niet belasten

Op termijn het 
bedrijventerrein 

Julianaweg 
transformeren naar 

bijvoorbeeld 
woningbouw

Geen (nieuwe) fast-
foodketens meer in 
historische centra

In de Meermin in 
Edam snel weer 

plaats bieden aan 
ouderen en zorgbe-

hoevenden uit Edam

 Edam-Volendam  Edam-Volendam  Edam-Volendam  Edam-Volendam  Edam-Volendam
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3 EVEN 
VOORSTELLEN...

Marcella Wiffrie 
staat op plaats 5 
van de kieslijst 
van het CDA. Wij 
hebben haar leren 
kennen als een 
bijzonder gedre-
ven vrouw, des-
kundig en daad-
krachtig. Mar- 
cella heeft een 
stevige carrière, 
kan met haar en-
thousiasme en 
ideeën mensen in 
beweging bren-
gen en is daarom 
een waardevolle 
aanvulling van 
onze CDA-fractie. 
 
Stel uzelf eens 
voor. 
Samen met mijn man en onze twee dochters woon ik in 
de Broeckgouw in Volendam. Momenteel werk ik bij de 
gemeente Purmerend als Strategisch Adviseur Econo-
mie. De ruimtelijke-economische dossiers van Edam-
Volendam zijn mij goed bekend omdat ik de afgelopen 
12 jaar het economische beleid heb mogen ontwikkelen 
en de ondernemersbelangen heb mogen behartigen. 
Waar ik mij vooral sterk voor heb gemaakt is het zoeken 
naar creatieve mogelijkheden en oplossingen om de 
(soms verschillende) werelden van de ambtelijke orga-
nisatie en ondernemers met elkaar te verbinden. Ik heb 
mooie trajecten mogen begeleiden zoals Handboek In-
richting Openbare Ruimte, de verbouwing van het 
Edams Museum en de verbouwing van het pand van de 
Nieuwjaarsbrand. Het traject van de Economische Toe-
komst 2040 -waarbij ruim 400 ondernemers en onder-
wijsinstellingen actief betrokken waren- ben ik het 
meest trots op. Voor mij hét voorbeeld dat als je ruimte 
en vertrouwen geeft aan ondernemers en het onderwijs 
om de prioriteiten voor de toekomst te bepalen je tot 
mooie ambities kunt komen. Iets dat vanuit de gemeente 
destijds best gedurfd was. Het loslaten van de kaders. 
Maar met succes! Er kwamen gesprekken met talloze 
ideeën op gang en de ambities reikten veel verder dan 
het individuele belang. De energie die loskwam heeft 
tot meer begrip geleid tussen de gemeentelijke organi-
satie en ondernemers. En mooi om te zien hoeveel 
ideeën er daar zijn begonnen nu in uitvoering zijn zoals 
bedrijventerrein Purmer en de transformatie van Julia-
naweg en Slobbeland!

Ik krijg vaak de vraag hoe ik naast een jong gezin, full-
time baan, hobby’s (ik dans modern bij de dansschool 
La-Danse in Edam) ook nog tijd over heb voor politiek. 
Hoewel ik niet kan ontkennen dat het druk is en het de 
nodige timemanagement kost is het zeker niet onmoge-
lijk! Ik vind het belangrijk dat de gemeenteraad een af-
spiegeling van de gemeenschap is en ook werkende 
jonge ouders een stem hebben. En waar een wil is, is een 
weg! Ik heb mij altijd met volle overtuiging ingezet om 
de gemeente en de toekomst van de gemeente te verbe-
teren. Vanuit mijn rol als adviseur en nu door mij ver-
kiesbaar te stellen voor de gemeenteraadsverkiezingen. 
Maar wel vanuit mijn eigen normen en waarden; res-
pectvol, begripvol en in samenwerking. Het CDA is een 
logische keuze voor mij. Als stabiele, betrouwbare en 
ervaren middenpartij hebben zij lokaal hun sporen ver-
diend. En met grote voorbeelden zoals Jaap Bond en 
Mona Keijzer hoop ik (ooit) in hun voetsporen te kunnen 
treden en voor een creatieve en frisse wind te kunnen 
zorgen!

Waarom is het volgens u belangrijk om te gaan stem-
men tijdens de gemeenteraadsverkiezingen?
De gemeenteraad beslist over onderwerpen die dichtbij 
mensen liggen. Dat zijn lang niet alleen onderwerpen 
zoals schone straten en veilige buurten. Steeds meer ta-
ken worden vanuit het Rijk aan gemeenten overgedra-
gen (decentralisatie). Hoewel dit grote verantwoorde-
lijkheid met zich meebrengt kunnen we daarmee als 
gemeente meer maatwerk leveren voor onze inwoners. 
Ondernemers en inwoners weten zelf veel beter wat er 
lokaal speelt en nodig is. Dus meer dan ooit heb je met 
je stem invloed op wat we samen in onze gemeente gaan 
doen!
 
Wat zijn de speerpunten van uw partij? Noem er zes.
Wij hebben ‘de 10 van Vincent’. Onze 10 belangrijkste 
speerpunten uit ons verkiezingsprogramma, verdeeld 
over vier thema’s: Wonen, Ondernemerschap, Jong & 
Oud en Samen Leven.
1. Betaalbaar wonen voor starters en senioren
2. De dijk van Volendam en het centrum van Edam net 

zo mooi als het Zuideinde
3. Zorg voor een goede economische toekomst voor on-

dernemers
4. Ruimte om te ondernemen, ook voor de ondernemers 

van de toekomst
5. Investeren in goed (technisch) onderwijs in moderne 

schoolgebouwen
6. Kinderen gezond en veilig laten opgroeien
7. Investeren in onze senioren: voor vitaal oud worden
8. Voor nog meer Olympische toppers in de gemeente
9. Voor behoud van tradities en versterking van cultuur 

en evenementen
10. Voor samenwerking, geen verdeeldheid

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2 EVEN 

VOORSTELLEN...

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 
op de lijst van Volendam|80
Stel uzelf eens voor. 
Mijn naam is Lisa Marie Kes. Ik ben 21 jaar oud en stu-
deer rechtsgeleerdheid aan de Universiteit van Am-
sterdam. Daarbij ben ik breed geïnteresseerd in staats- 
en bestuursrecht. Ik ben werkzaam bij de Rechtbank 
Amsterdam. Mijn studie en werk sluiten aan bij mijn 
ambities in de plaatselijke politiek. In mijn vrije tijd 
speel ik basketbal bij Basketbal Vereniging Volendam.
 
Ik heb mij verkiesbaar gesteld voor het raadslidmaat-
schap voor Volendam|80, omdat die partij mij de kans 
geeft om zaken in deze gemeente te kunnen verande-
ren. Bovendien kan ik mij vinden in de standpunten van 
Volendam|80. Door als vrouw mijn vinger op te steken 
hoop ik bovendien andere vrouwen te kunnen inspire-
ren en te activeren. Een gelijkere man-vrouwverdeling 
in de politiek betekent een betere vertegenwoordiging 
van de bevolking van Edam-Volendam.
 
Daarbij wil ik opkomen voor onze generatie, die graag 
in onze gemeente wil wonen! Er wordt veel te weinig 
gebouwd voor jong en oud. Samen met Volendam|80 
zou ik hier verandering in willen brengen.
 
Waarom is het volgens u belangrijk om te gaan stem-
men tijdens de gemeenteraadsverkiezingen?
14, 15 en 16 maart vinden na 6 jaar eindelijk weer ge-
meenteraadsverkiezingen plaats. 
De stem van de inwoners van Edam-Volendam is deze 
verkiezingen belangrijker dan ooit! 
De reden hiervoor is dat er nog nooit zoveel politieke 
partijen in onze gemeente hebben meegedaan. Volen-
dam|80 is van oudsher de partij die zich inzet voor uw 
belangen! 
Met een zo krachtig mogelijk Volendam|80, een lokale 
partij met daadkracht en ervaring, voorkomt u ver-
splintering van het politieke landschap. Versplintering 
leidt er namelijk toe dat besluitvorming langer duurt 
en de algehele bestuurbaarheid van de gemeente af-
neemt.
 
Wat zijn de speerpunten van uw partij? Noem er zes. 
1. Nu bouwen in de Lange Weeren, op het Tase-, Maria 

Goretti én Seinpaalterrein voor jong en oud: het kan 
maar 1 keer goed!

2. Inzetten op terugkeer kermis naar centrum.
3. Voor een gezond financieel (belasting)klimaat voor 

burger en ondernemer.
4. Voor een open en benaderbare gemeente.
5. Staat voor het weer invoeren van een actief grondbe-

leid. Het is van het grootste belang de regie weer in 
eigen hand te nemen om zo snel mogelijk te kunnen 
bouwen. In de afgelopen 6 jaar hebben we gezien dat 
achteroverleunen niet gaat helpen.

6. Streeft met betrekking tot de openbare orde en vei-
ligheid naar een goede dialoog tussen de jongeren, 
bewoners van het Middengebied, de Singelwijk, de 
burgemeester, jongerenwerk en politie.

1 EVEN 
VOORSTELLEN...

Naast de vertrouwde gezichten van Lijst KRAS, zoals 
lijsttrekker Loek Kras, Jan Veerman (sr) en Henk 
Bond, zetten wij met gepaste trots graag onze nieuwe 
gezichten in de schijnwerpers zoals onze nummer 2 

Jan Veerman 
(Puulebap), 
onze nummer 4 Henk de 
Boer, onze nummer 5 
Wim Kras en last but not 
least Tom Kwakman op 
nummer 6. Deze jongens 
verdienen de schijnwer-
pers omdat zij het nieuwe 
en toekomstige gezicht 
van Lijst KRAS vertegen-
woordigen en naast een 
druk gezins- of werk 
werkleven, zich inzetten 
voor de publieke zaak.  

 
Stel uzelf eens voor. 
Mijn naam is Jan Veerman. Vrienden en bekenden ken-
nen mij beter als Jan Puule. Dit is een afkorting van 
mijn vader Klaas zijn bijnaam Pulebap (van Zet). Op de 
achtergrond ben ik al zes jaar actief voor Lijst KRAS, 
destijds nog als student Bestuurskunde aan de Vrije 
universiteit. Een opleiding tot Bestuurskundige is zon-
der interesse in politiek geen aanrader en is vaak de 
opmaat naar een carrière bij de overheid. Het valt me 
op dat er in onze lokale politiek weinig volksvertegen-
woordigers rondlopen met deze achtergrond, terwijl 
het in mijn beleving júist een voordeel kan zijn als een 
volksvertegenwoordiger kennis heeft van het reilen en 
zeilen van een ambtelijke organisatie, weet hoe beleid 
tot stand komt en hoe het besluitvormingsproces eruit 
ziet. In combinatie met allerlei wet- en regelgeving of 
landelijk en provinciaal beleid, is regeren op lokaal ni-
veau namelijk vaak best ingewikkelde materie. Dit is 
bijvoorbeeld ook het geval bij de planvorming voor de 
Lange Weeren. Mijn achtergrondkennis en ervaring als 
procesmanager bij de gemeente Zaanstad, helpt mij en 
de partij om een uitlegbaar standpunt in te nemen, na-
melijk een starterswijk op het totale gebied van de 
Lange Weeren waarbij de twee grondeigenaren geza-
menlijk een ontwikkelplan indienen bij de gemeente. 
Het is namelijk niet meer dan logisch dat voor een ruim 
opgezet plan, zoals dat van de Broeckgouw, ook een-
zelfde aantal hectare grond nodig is.   

Hierin schuilt ook mijn drijfveer om in de politiek te 
stappen; namens de kiezer logisch en uitlegbaar beleid 
voeren. Het stoort mij dat partijen (en zeker ook de ge-
meente) van de wereld vaak een zwart-wit voorstelling 
maken. Politici hebben daar sowieso een handje van, 
omdat zij het altijd denken beter te weten. Naar mijn 
mening is een uitlegbaar standpunt nooit zwart of wit. 
De ‘waarheid’ ligt namelijk vaak in het midden, en er 
zijn áltijd mensen die een andere mening hebben. Ik zie 
in de lokale politiek een schone taak voor mij wegge-
legd om tussen al die verschillende meningen, wet- en 
regelgeving en beleid van de gemeente, uitlegbare 
standpunten in te nemen zónder daarbij andermans me-
ning uit het oog te verliezen.  
 
Waarom is het volgens u belangrijk om te gaan stem-
men tijdens de gemeenteraadsverkiezingen? 
Buiten het feit dat het altijd goed is om je stemrecht te 
gebruiken is het dit jaar misschien nog wel belangrij-
ker als in voorgaande jaren. Er is werk aan de winkel op 
het gebied van onder meer de  “huizencrisis”, de even-
tuele verhuizing van de FC, de Lange Weeren, de Pur-
mer. Daarnaast hebben populistische partijen hun in-
trede gedaan in de gemeente. Iets wat in een gemeente 
als Edam-Volendam, waar partijen, coalitie én opposi-
tie, goed samenwerken en met respect met elkaar om-
gaan, alleen maar voor onrust gaat zorgen. Ons advies 
is dan ook om niet mee te gaan in populisme maar te 
kiezen voor Realisme. Kies wijs. 
 
Wat zijn de speerpunten van uw partij? Noem er zes. 
1. Zo snel mogelijk betaalbare woningen realiseren in 

de Lange Weeren en op inbreilocaties zoals het Tase-
terrein.

2. Op een beperkt gebied (maar ruimschoots voldoende 
voor onze eigen bedrijven) in de Purmer bedrijven 
laten vestigen van de Julianaweg zodat hier ruimte 
ontstaat voor woningbouw. Meewerken aan eventuele 
verhuizing van de FC en RKAV naar de Purmer.

3. De sportclubs toegankelijk, betaalbaar en divers hou-
den. Zeker ook de kleinere verenigingen.

4. Jeugdbeleid: ouders, scholen, maatschappelijk werk, 
jongeren en de gemeente moeten allen handen ineen 
slaan en met concrete plannen de straat op.

5. Het verlevendigen van het Europaplein, dit moet het 
cultuur- en muziekplein van de gemeente worden!
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6 EVEN 
VOORSTELLEN...

Stel uzelf eens voor.
Mijn naam is Sean Tol. 
Ik ben 26 jaar en ik 
woon al mijn hele le-
ven in Volendam. Poli-
tiek en beleid heb ik 
altijd al ontzettend in-
teressant gevonden. 
Het verraste dan ook 
niemand dat ik politi-
cologie ging studeren 
aan de Universiteit 
van Amsterdam. In 
2018 heb ik mijn mas-
ter Public Policy and 
Governance behaald, 
wat neerkomt op een 
specialisatie in bestuur en beleid. Naast politiek hou ik 
me graag bezig met maatschappelijke onderwerpen en 
(lokale) geschiedenis. Vroeger fotografeerde ik ook re-
gelmatig. Dat probeer ik weer op te pakken, maar de 
politiek neemt veel tijd in beslag. 

In 2015 werd mij gevraagd of ik ‘eens iets voor Groen-
Links wilde doen’. Dat wilde ik wel, want de standpun-
ten van GroenLinks waren in bijna alle gevallen ook de 
mijne. Eenmaal binnen ging ik steeds meer doen. Ik 
merkte dat ik de politiek-inhoudelijke taken verreweg 
het leukste vond. Toen ik in 2018 gevraagd werd om 
steunfractielid te worden hoefde ik dus niet heel lang 
na te denken. Inmiddels voer ik bijna elke maand wel 
het woord in het raadsplein. Het klinkt misschien raar, 
maar ik kijk elke keer weer naar uit naar de raadsver-
gaderingen. Ik vind het heel eervol om mijn kennis van 
bestuur en beleid te kunnen gebruiken om onze ge-
meente weer een stukje beter te maken. Voor de aanko-
mende verkiezingen sta ik op de tweede plaats van de 
kieslijst, vlak achter Nico van Straalen. 

GroenLinks ziet als geen ander dat we op een doodlo-
pende weg zitten. De huidige economie heeft ons de kli-
maatcrisis, grote ongelijkheid en massale schade aan 
onze natuur opgeleverd. We moeten toewerken naar 
een duurzame samenleving die de planeet niet verder 
afbreekt. Een samenleving waarin iedereen tot zijn 
recht komt, waar niet het geld maar de mensen centraal 
staan. De lokale GroenLinks werkt heel duidelijk vanuit 
deze visie. Vanuit de oppositie hebben we de laatste ja-
ren ons geluid krachtig laten horen. In de komende 
raadsperiode willen we Edam-Volendam duurzamer, 
groener en eerlijker maken. Dat gaat stap voor stap, 
maar we kunnen nu echt niet meer wachten.

Ik hoop het werk dat ik nu doe straks als raadslid voort 
te mogen zetten.  De komende vier jaar wil me in het 
bijzonder hard maken voor betaalbaar wonen en het 
versterken van de lokale democratie. Op deze thema’s 
wil ik samen met mijn partijgenoten en de andere par-
tijen in de gemeenteraad concrete voorstellen uitwer-
ken. De eerste ideeën zijn er al, en ik heb er ontzettend 
veel zin in!
 
Waarom is het volgens u belangrijk om te gaan stem-
men tijdens de gemeenteraadsverkiezingen?
De gemeenteraad neemt beslissingen over thema’s die 
iedereen raken. Denk aan woningbouw, kunst en cul-
tuur, de ondersteuning van kwetsbare ouderen maar 
ook aan de inrichting van onze straten en pleinen. De 
komende vier jaar worden belangrijke keuzes gemaakt 
over de toekomst van onze gemeente. Wat wordt onze 
inzet in de energietransitie? Komt er een industrieter-
rein in de Purmer? Het klinkt cliché, maar door te stem-
men heb je als burger indirect invloed op al deze kwes-
ties.

Wat zijn de speerpunten van uw partij? Noem er zes. 
GroenLinks wil dat de gemeente veel meer doet in de 
energietransitie, maar wel op een eerlijke manier. Dat 
betekent dat we de opbrengsten binnen de gemeen-
schap houden en ervoor zorgen dat mensen met weinig 
geld ook mee kunnen doen. Wonen moet weer betaal-
baar worden door een mix van maatregelen. We willen 
snel bouwen op plekken binnen onze kernen, meer 
woonruimte scheppen in de bestaande gebouwen en 
huisjesmelkers aanpakken. Onze woonwijken worden 
groener en de natuur in de Zeevang krijgt meer aan-
dacht, zodat de biodiversiteit in onze gemeente toe-
neemt. Het open landschap in de Lange Weeren, de Pur-
mer en de Zeevang moet behouden blijven. We willen 
geen nieuw industrieterrein in de Purmer. We willen 
werken aan een inclusieve samenleving waar iedereen 
de vrijheid heeft om zichzelf te zijn. Voor kunst en cul-
tuur moet meer geld, aandacht en ondersteuning komen 
vanuit de gemeente. Om dit te bereiken willen we onder 
andere culturele broedplaatsen, talentprogramma’s en 
een tentoonstellingsruimte opzetten.

Sean Tol, onze nummer twee

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5 EVEN 

VOORSTELLEN...

De afgelopen weken hebben we verschillende kandida-
ten uit ons team voorgesteld. Nu is het tijd voor onze 
lijsttrekker: 

Emile Karregat 
Stel uzelf eens voor. 
Ik ben Emile Karregat, 
getrouwd met Wendy. 
We hebben een zoon 
Duncan (28) en een 
dochter Shannon (25). 
Samen met m’n broer 
Richard ben ik eige-
naar van een groothan-
del in verpakkingen. 
Deze is gevestigd in 
Volendam. Ik heb een 
Volendamse vader, 
Klaas Karregat - de 
Blubber, een Edamse 
moeder Nelly Karre-
gat-Breed en woon nu 
in Oosthuizen. 
Ik ben in 1998 raadslid geworden. Dat was in de tijd van 
Frits Bolkenstein. Voor mij een fenomeen. Ik ben toen 
de politiek ingegaan en ben nog steeds actief om iets 
voor de gemeenschap te kunnen doen.  Een prettige ge-
meente om in te wonen met veel voorzieningen en lage 
lasten is mijn streven.

Waarom is het volgens u belangrijk om te gaan stem-
men tijdens de gemeenteraadsverkiezingen?
Ik hoop dat mensen via de stembus laten weten welke 
koers er moet worden gevaren. Wilt u dat verder ge-
werkt wordt aan het verbeteren van de gemeente 
waarin het veilig en prettig wonen is? Een gemeente die 
zelfstandig kan blijven besluiten over haar eigen toe-
komst en niet afhankelijk wordt van andere gemeen-
ten? Dan zit u bij ons in ieder geval goed.

Wat zijn de speerpunten van uw partij? Noem er zes. 

1. Betaalbaar wonen voor jong en oud. Dit doen we door 
middel van ons actieplan wonen. Een belangrijk on-
derdeel daarvan is ontwikkeling van de hele Lange 
Weeren als woningbouwlocatie, niet alleen de helft. 

2. Veiligheid in wijken verbeteren, zoals het Middenge-
bied in Volendam en de Singelwijk in Edam. Indien 
nodig meer gebruik maken van mobiele camera’s en 
slimme mosquito’s.

3. Te hard en roekeloos rijden tegengaan. Ook willen we 
oversteekplaatsen veiliger maken, bijvoorbeeld door 
betere verlichting. 

4. Meer mogelijk maken: tijdelijke terrassen permanent 
en waar het kan (zoals op het Europaplein) meer 
ruimte voor authentieke evenementen zoals een 
kerstmarkt. Het historische karakter van het cen-
trum van Edam, de vele dorpjes van de Zeevang en de 
haven van Volendam koesteren en waar nodig ontwik-
kelen. Denk bijvoorbeeld aan meer botters en histori-
sche boten in de haven. 

5. Een verbeterslag in het onderhoud van voetpaden, 
fietspaden, wegen en het mooier onderhouden van het 
groen. 

6. Lage lasten voor de inwoners en ieder geval geen on-
nodige of voorkombare belastingverhoging. 

4 EVEN 
VOORSTELLEN...

Stel uzelf eens voor. 
Vanuit Brabant ben ik in 1996 naar Amsterdam ver-
huisd. Ik heb daar ruim 20 jaar met veel plezier ge-
woond. Maar na 20 jaar trok de polder en zijn we nog 
verder naar het noorden getrokken en in Oosthuizen 
terecht gekomen. “We”  zijn mijn partner, onze drie 
kinderen van tien (een tweeling) en twaalf en ikzelf.
Een paar jaar geleden speelde er op de school van onze 
kinderen -  de Koningsspil in Oosthuizen - een probleem 
rondom de verkeerssituatie. De directrice vroeg me 
vanwege mijn werkervaring in gemeenten om hulp. Zo 
kwam ik in contact met onze fractievoorzitter Dirk 
Dijkshoorn en is het balletje richting ZeevangsBelang 
voor mij gaan rollen. 
 
Als soort van bemoeial op de achtergrond geef ik de 
partij de afgelopen jaren al af en toe advies. Echt zelf 
de politiek in, hoeft voor mij niet zo maar het Zee-
vangse belang is voor mij wél belangrijk. En Zeevangs-
Belang is een partij die in de gemeenteraad van Edam-
Volendam goed vertegenwoordigd moet blijven om een 
stem te geven aan de kleinere kernen en het buitenge-
bied van de gemeente. 
 
Waarom is het volgens u belangrijk om te gaan stem-
men tijdens de gemeenteraadsverkiezingen?
Het mooie aan democratie is dat het ruimte geeft aan 
de verschillende meningen en gevoelens die er in ons 
land en onze gemeente leven. En ook al heb je geen po-
litieke mening, dan nog is het belangrijk dat de partij 
van wie de standpunten het beste bij jou passen je stem 
krijgt, zodat jouw mening indirect betrokken kan wor-
den binnen alle keuzes die er in een gemeente gemaakt 
moeten worden. Want politiek gaat over het maken van 
vaak ongemakkelijke keuzes, alleen al omdat het geld 
en de ruimte er niet is om alle wensen van iedereen uit 
te voeren. 
 
Wat zijn de speerpunten van uw partij? Noem er zes.
• Zeevangs belang staat voor ieders belang. Alle belan-

gen zijn belangrijk en moeten bij de keuzes die ge-
maakt moeten worden, betrokken worden. Dus niet 
alleen het belang van één groep of één gebied, nee, 
ieders belang

• Helpen om het woningbouwprobleem op te lossen
• Alle inwoners zoveel mogelijk in hun “kracht” helpen 

komen
• Een gezonde economie zonder massatoerisme in het 

buitengebied
• Het verkeer aanpassen aan onze kwetsbare omge-

ving in plaats van onze omgeving aanpassen aan het 
verkeer 

• Ons waardevolle natuurgebied een stem geven in alle 
belangen die harder roepen

Chantal Cuppen, nummer 6

STEM HIER
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Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8 EVEN 

VOORSTELLEN...
Forum voor Democratie

André Pijlman, nummer 12 
Mijn naam is André 
Pijlman, ik ben 52 
jaar en wooon in Vo-
lendam. Ik kom uit 
Amsterdamse Jor-
daan en ben in 1997 in 
Volendam komen wo-
nen. Mensen kennen 
mij van de RKAV, 
waar ik keeperstrai-
ning geef en regelma-
tig wedstrijden be-
zoek. 
Sport staat hoog aan-
geschreven bij ons 
thuis en wij hebben 
onze bijdrage hierin. 
Volendam en de Jor-
daan zijn zo goed als 
gelijk in doen en laten. Werken, sporten en gezelligheid 
staan hoog in het vaandel en dat moet zo blijven.
FVD heeft alle goede intenties voor ogen en hoopt dit 
goed bij u over te brengen. Wij staan wij open voor lo-
kale referenda waarmee wij u graag betrekken bij alle 
goede en verkeerde zaken. De bewoners hebben en 
houden het recht om Burgemeester en Wethouders te 
corrigeren en niet één keer in de vier jaar. Het is aan u!

Waarom is het volgens u belangrijk om te gaan stem-
men tijdens de gemeenteraadsverkiezingen?
Het is belangrijker dan ooit nu te stemmen voor de ge-
meenteraadsverkiezingen, hier kan het kartel gebro-
ken worden. Het is namelijk gezien vijf voor 12 meer, 
maar het is inmiddels half één. 

Wat zijn de speerpunten van uw partij? Noem er zes.
• Gekozen burgemeester
• Referendum houden omtrent belangrijke beslissin-

gen waar de burgers mee mogen beslissen
• Kermis terug op de oude plek
• Geen QR-maatschappij
• Geen onteigening van landbouwgrond 
• Sinterklaas en Zwarte Piet behouden

9 EVEN 
VOORSTELLEN...

Patrick ‘Loege’ Schilder, nummer 5 
Patrick is visserman in hart en nieren en zoon van de 
beroemde Loege-familie. Een bekend gezicht voor ve-
len. Hij zal nooit een blad voor de mond nemen, maar 
achter die grote woorden, schuilt een hart van goud. 
Als frontman van de visserij in Nederland zal hij zich 
binnen BVNL Edam-Volendam inzetten om de visse-
rij weer te laten floreren als nooit tevoren. ,,Vanuit 
de overheid wordt er werkelijk alles aan gedaan om 
zowel de visserij als de boeren kapot te maken. Het is 
vreselijk. Daarom wordt het tijd dat er een partij op-
staat die het opneemt tegen de gevestigde orde. Te-
gen die partijen die al jaren lang van alles beloven, 
maar puntje bij paaltje niets voor de burgers doen.”

Thuiskomen
Hoewel alle partijen om de steun van ‘Loege’ aan het 
vechten waren, kiest hij uiteindelijk voor BVNL Edam-
Volendam. ,,Ik ben de politiek ingegaan omdat het de 
hoogste tijd is voor een beweging die zich écht druk 
maakt en inzet voor het belang van de mensen thuis. 
Die zich niet verstoppen, maar midden in de samenle-
ving staan. BVNL is zo’n beweging. Bij ons heeft ieder-
een een stem. Binnen de partij, maar ook zeker de men-
sen op straat. We luisteren naar wat er leeft onder de 
mensen en handelen daar naar. Geen politieke spelle-
tjes zoals je dat bij de bekende partijen ziet. Nee, dan 
ga ik liever voor BVNL. Gewoon een partij die er staat 
voor jou en mij. Een partij waarbij ik me vanaf het eer-
ste moment thuis voelde en die er echt is voor de bur-
gers.”

Frisse wind in de zeilen
Hoewel de visser het druk genoeg heeft, is hij niet te 
beroerd om ook hier zijn schouders onder te zetten. 
,,Een beetje visserman kan alles aan. Ik kan ook wel een 
stootje hebben als mensen me onder druk proberen te 
zetten. Daar zal ik nooit voor buigen. Dus ook niet voor 
smerige spelletjes die gespeeld worden. Ik zal vanuit 
mijn positie proberen om de vissers en agrariërs bin-
nen onze gemeente te verenigen. Zodat we samen een 
front kunnen vormen. Een front tegen de gevestigde 
orde. Verder zet ik me met heel mijn hart in voor het 
belang van de jeugd in onze gemeente. Dat zij kunnen 
en mogen genieten van de mooiste jaren van hun leven. 
Die onbezonnen jaren waarin je nog jong mag zijn. Dat 
wordt ze door beslissingen vanuit de overheid (ge-
meente) steeds moeilijker gemaakt en daar willen wij 
iets aan doen. Het is tijd voor een frisse wind.”

Waarom is het van belang om te gaan stemmen tijdens 
de gemeenteraadverkiezingen? 
,,Omdat het de enige manier is om écht te zorgen voor 
verandering. Dit willen we iedereen - maar vooral de 
jeugd - meegeven. Er wordt al vele jaren niet naar jul-
lie geluisterd. De zittende partijen doen net alsof wij 
mensen gek zijn en jullie mening er niet toe doet. Er 
wordt niet eens naar jullie mening gevraagd, laat staan 
geluisterd. Daar willen wij van BVNL Edam-Volendam 
verandering inbrengen. Bij ons telt jullie stem niet al-
leen in het stemhokje, maar ook – en juist extra – in de 
jaren erna.”

Wat zijn de speerpunten van uw partij? Noem er zes. 
• Gekozen burgemeester
• Het versneld bouwen van woningen door onder an-

dere inzet op nieuwe woonvormen
• Beschermen van eigen cultuur
• Menselijkheid, eerlijkheid en transparantie
• Focus op de jeugd, onze toekomst
• Het (onder)steunen van initiatieven voor de invoe-

ring van een nieuw schoolsysteem binnen Edam-Vo-
lendam zoals bijvoorbeeld Agora in Amsterdam-
Noord.

7 EVEN 
VOORSTELLEN...

Stel uzelf eens voor.
Mijn naam is Max 
Slotboom, heb bijna 
63 levensjaren achter 
de rug, ben getrouwd 
en in het rijke bezit 
van 2 kinderen en 
vier kleinkinderen. 
Van oorsprong kom ik 
uit Ilpendam en ben 
ik 1974 door het 
tweede huwelijk van 
mijn vader met hem 
mee naar Volendam 
verhuisd. 
Vanaf 1978 woon ik 
naar tevredenheid in 
de oude kom van Vo-
lendam. Dagelijks een gezellige “drukte” in de buurt 
toeristen die ons dorp bezoeken, dorpsgenoten die de 
inkopen bij de lokale ondernemers komen doen en de 
bezoekers van het uitgaansleven op de dijk. Altijd is er 
wel volk op straat te vinden. In mijn ogen mag deze 
sfeer nooit verloren gaan en moeten we er samen voor 
zorgen dit in stand te houden. In het dagelijks leven ben 
ik werkzaam als Licentiebeheerder op de IT afdeling 
van de VU Amsterdam. Mijn hobby’s zijn het passief 
volgen van sport in een breed spectrum en het bezig 
zijn met de lokale politiek. Verder kan ik regelmatig ge-
nieten van een goed hapje eten buiten de deur.
De reden dat ik de politiek - en dan met name namens 
de PvdA - in gegaan ben is een opstapeling van een aan-
tal factoren. Door omstandigheden heb ik op jonge leef-
tijd gezien dat iedereen door oorzaken waar ze zelf 
geen hand in hebben een beroep kan moeten doen op het 
sociale vangnet. Wanneer je dan dat beroep doet is het 
wel belangrijk dat het net goed en veilig is. Dat was des-
tijds – ik spreek van half jaren 60 vorige eeuw – duide-
lijk niet het geval. Die veiligheid is mede dankzij de 
PvdA gelukkig een stuk verbeterd. Vandaar dat ik be-
gin jaren 80 vorige eeuw lid geworden ben om er mede 
voor te zorgen dat deze verbeterslagen door zouden 
gaan. De laatste jaren zie ik echter een omslag en wordt 
dat vangnet meer en meer onveiliger, hier moet voor 
gewaakt worden. Niet alle mensen zijn mondig en as-
sertief genoeg om die problemen zelf het hoofd te bie-
den, voor die groepen zal een ander (de politiek) het 
moeten doen. Gedurende mijn arbeidscarrière ben ik 
12 jaar lid van de Ondernemingsraad geweest ook daar 
ben je de “mond” van je achterban. De volgende stap in 
de medezeggenschap is in mijn ogen dan de lokale poli-
tiek en vandaar dat ik me in 2012 beschikbaar gesteld 
heb als kandidaat raadslid. Dat dit namens de PvdA 
moest zijn moge duidelijk zijn.

Waarom is het volgens u belangrijk om te gaan stem-
men tijdens de gemeenteraadsverkiezingen?
Helaas zien we op dit moment hoe belangrijk een demo-
cratie met door het volk gekozen vertegenwoordigers 
is. Wij hebben gelukkig het recht om volksvertegen-
woordigers te kiezen, dit recht moet dan niet te grabbel 
gegooid worden. Het gebruik maken van je stemrecht 
is dus altijd belangrijk. Landelijk, Provinciaal of Ge-
meentelijk. De bestuurslaag die het dichtstbij ligt is de 
gemeente, de kans dat je op straat een gemeenteraads-
lid en/of wethouder tegen komt en aan kunt spreken is 
groter dan dit bij een tweede kamerlid het geval is. Het 
is dus belangrijk dat je jouw “stem” vertegenwoordigd 
ziet in de gemeenteraad. De kans daarop is minder als 
je het stemrecht laat verlopen. Vandaar mijn oproep 
aan iedereen die een oproep tot stemmen ontvangen 
heeft. Gebruik deze. 
 
Wat zijn de speerpunten van uw partij? Noem er zes. 
• Betaalbaar wonen voor iedereen;
• Klimaatneutrale gemeente;
• Een goede en toegankelijke gezondheidszorg
• Stevig op de inhoud, zacht op de persoon;
• Op zoek naar wat ons bindt, niet wat ons verdeelt;
• Een deel van de oplossing, niet van het probleem.

Max Slotboom, nummer 2 
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ZORG EDAM-VOLENDAM
Moet de gemeente trekker zijn voor een zorgcomplex in Edam?

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
De gemeente moet zich tot het uiterste inspannen om 
een zorgcomplex gerealiseerd te krijgen in Edam. Pro-
bleem is wel dat het complex eigendom is van Vestia en 
dat er een jarenlange juridische procedure is gevoerd 
omtrent de huurovereenkomst tussen Vestia en de 
Zorgcirkel. De gemeente was daarin geen partij. Nu 
lijkt het erop dat de Meermin verworven gaat worden 
door de Wooncompagnie. Volendam|80 is daar een groot 
voorstander van. De gemeente kan de ruimtelijke ka-
ders stellen en afspraken maken met de Wooncompag-
nie en de zorgleverancier(s). Eerder is dit bij de Friese 
Vlaak ook gelukt door grote inspanningen van de Voor-
uitgang, de Wooncompagnie en de Zorgcirkel.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Als CDA fractie zijn wij voor het woonzorgcomplex de 
Meermin in Edam! We blijven ons inzetten om ouderen-
voorzieningen in Edam te behouden waarbij wij de 
Friese Vlaak (woonconcept voor een vitale leefgemeen-
schap ) als voorbeeld willen stellen. Het CDA zet zich in 
voor ontmoetingsplekken voor senioren in samenwer-
king met de Koepel Sociaal Domein. Dat geldt ook voor 
ouderenhuisvesting in combinatie met zorg. Een be-
langrijk uitgangspunt hierbij is dat onze oudere inwo-
ners over het algemeen willen blijven wonen in het 
dorp of in de stad waar ze zijn geworteld. Ook dit is een 
belangrijk voorbeeld van de sociale samenhang, want 
vrijwilligerswerk, mantelzorg en familiebanden gaan 
vaak hand in hand. Sommige inwoners leven in een-
zaamheid. Mensen die zich eenzaam voelen vragen 
vaak niet actief om hulp aan buren, vrienden of familie. 
Ook komt het voor dat iemands omgeving geen hulp kan 
bieden. Voor het CDA is het onverteerbaar dat mensen 
hun dagen doorbrengen in eenzaamheid. Wij willen dat 
inwoners die (ongewenst) eenzaam zijn actief worden 
geholpen om weer mee te doen in de samenleving.

4
Jazeker, door het wegvallen van de Meermin is er geen 
zorgcomplex meer in Edam. De gemeente moet samen 
met de Zorgcirkel deze kar trekken. De zorgcirkel moet 
een inbreilocatie zien te vinden. De gemeente kan daar-
bij helpen en de faciliteren.

9
Met een meer en meer vergrijzende samenleving 
wordt de behoefte aan goede ouderenzorg steeds be-
langrijker. Het realiseren van een modern woon-zorg-
complex in Edam zou zeker kunnen voorzien in deze 
behoefte. Overigens kan er behalve in Edam ook geke-
ken worden naar andere geschikte locaties voor dit 
soort initiatieven. Belangrijk is vooral dat de ouderen 
die zich een leven lang hebben ingezet voor het wel en 
wee van onze gemeente en hun steentje altijd hebben 
bijgedragen worden voorzien in goede zorg. Zodat zij 
op een respectabele manier kunnen genieten van hun 
laatste levensjaren. In een prachtige omgeving waar 
rust en regelmaat centraal staat en er voldoende aan-
dacht is voor het individu.

1
Op het gebied van zorg moet de gemeente alles in het 
werk stellen om een goed en veilig onderkomen voor ou-
deren te faciliteren. Realisatie van de Friese Vlaak in de 
Broeckgouw is hiervan een prettig voorbeeld. Dankzij 
de bouw van 102 appartementen die naadloos aansluit 
op de wensen van een nieuwe generatie ouderen. Ook in 
Edam moet in deze behoefte worden voorzien. Deze taak 
is echter niet alleen weggelegd voor de gemeente. Ook 
partijen als de Zorgcirkel, wooncompagnie en de Voor-
uitgang spelen hierin een onmisbare schakel. Al deze 
partijen hebben laten zien wat er mogelijk is op het ge-
bied van verzorgd wonen. Lijst KRAS ziet er ook de ko-
mende jaren op toe dat we deze lijn doortrekken. 

6
Wat ons betreft doet de gemeente alles wat zij kan om 
dit zorgcomplex dichterbij te brengen. Edam wacht al 
jaren op een nieuw woonzorgcentrum op de plek van de 
Meermin. Het gebouw is in handen van Vestia, wat de 
overname ingewikkeld maakt. Gelukkig wil de Woon-
compagnie hier graag een woonzorgcomplex neerzet-
ten. Zij zijn op dit moment in gesprek met Vestia over 
het kopen van het gebouw en de grond. Iedereen vindt 
dat het allemaal veel te lang heeft geduurd, maar het 
lijkt nu eindelijk te lukken. GroenLinks wil het nieuwe 
complex modelleren naar het concept van de Friese 
Vlaak. In de Friese Vlaak wordt wonen en zorg met el-
kaar gecombineerd. De bewoners kunnen lichte tot in-
tensieve zorg krijgen, maar hebben toch zelfstandige 
woningen. Dat geeft meer vrijheid. Echtparen waarvan 
één persoon verzorging nodig heeft kunnen zo toch sa-
men blijven wonen. GroenLinks wil met de Wooncom-
pagnie kijken hoe we dit in Edam kunnen opzetten. Als 
de gemeente iets kan doen om dit proces te versnellen, 
dan moet dat beslist gebeuren. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Ja! In de Zeevang en Volendam staan talloze zorgcom-
plexen terwijl in Edam de enige al een tijd is gesloten. 
Dat is te triest voor woorden. Het moet wat mij betreft 
zeer snel worden opgelost, waarbij de gemeente, woon-
corporaties en Zorgcirkel snel tot resultaat moeten ko-
men.

7
We hebben inmiddels begrepen dat de gesprekken tus-
sen de Wooncompagnie en de huidige eigenaar van de 
Meermin  weer opgestart zijn. Dat er op de plek van de 
Meermin een nieuw en modern woon/zorgcomplex 
moet komen is eerder een gegeven dan een vraag. De 
PvdA heeft hier de vorm van de Friese Vlaak voor 
ogen.
Wij denken dat de gemeente de rol van mediator actief 
op moet pakken en de diverse partijen hiervoor op één 
lijn moet krijgen.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8

Forum voor Democratie

Vergrijzing heeft de overhand en zal in de toekomst 
steeds verder toenemen. Welke aantallen ouderen ko-
men er in de toekomst bij en waar kunnen we ruimte 
creëren. Ouderen hebben recht op goede verzorging en 
dit is iets waar Nederland altijd groot in is geweest.
De laatste tien jaar zie je het afnemen en als we niet 
uitkijken zitten we over tien jaar in Zuid Europese ge-
woontes. Grootouders zullen moeten inwonen bij kinde-
ren en kleinkinderen. Kortom, zoeken naar mogelijkhe-
den betreft de realisatie van een complex en aanzetten 
om Nederlandse zorgnormen terug op niveau te krijgen.
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Bent u voorstander van een permanente ambulancepost in Volendam?

4
Veiligheidsmiddelen dichtbij is natuurlijk heel fijn. Dat 
geldt voor politie, brandweer en ambulance. Maar daar 
hangt een prijskaartje aan en alle keuzes bepalen we in 
een gezamenlijke veiligheidsregio. Als er gezocht 
wordt naar een plaats binnen de regio, moeten we als 
gemeente altijd meewerken.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Volendam|80 heeft van oudsher gepleit voor het behoud 
van een ambulancepost in de grootste kern. Bij het 
Dijklander Ziekenhuis, locatie Volendam, zou een per-
manent uitgeruste standplaats voor een ambulance 
zeer wenselijk zijn, zodat de aanrijtijden veel korter 
worden. Afhankelijk van de zorg die de patiënt nodig 
heeft kan dan beoordeeld worden of vervoer naar Pur-
merend noodzakelijk is.  

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Die is er al. Wij zijn blij dat de nieuwe eigenaren van 
het Gezondheidscentrum Volendam een 24 uurs ambu-
lancepost hebben ingericht. Vooral bij spoedeisende 
hulp waarbij elke seconde telt zijn dit voorzieningen die 
voor veel inwoners letterlijk het verschil tussen leven 
en dood kunnen betekenen.  Als je kijkt naar voorzie-
ningen in het algemeen doen we het als gemeente goed; 
zeker in verhouding tot andere gemeenten. Daar mogen 
we best trots op zijn! We moeten de voorzieningen zo-
veel mogelijk behouden om meer zelfstandig en minder 
afhankelijk te zijn van onze omgeving zodat we de kwa-
liteit van leven hoog kunnen houden.

9
Er is momenteel al sprake van een permanente ambu-
lancepost. Deze is gestationeerd in het Behandelcen-
trum Waterland Oost. Het feit dat de ambulance over-
belast is, geeft eens te meer het belang aan van de 
aanwezigheid van een ambulance in Volendam. Niet 
alleen zijn wij dus voorstander van een permanente 
ambulancepost, wij streven er zelfs naar om te zorgen 
voor versterking en optimaal benutten van de al aan-
wezige voorziening.

1
Over deze vraag hoeven wij bij Lijst KRAS niet lang na 
te denken. Natuurlijk zijn wij voorstander van een per-
manente ambulancepost in Volendam. Bij nood telt im-
mers iedere seconde! Op regionaal niveau zien we dat in 
Purmerend steeds minder zorg wordt aangeboden en 
verhuist naar het Dijklander ziekenhuis in Hoorn. Met 
alle goede bedoelingen ten spijt, betekent dit voor onze 
inwoners vaak een langere reistijd terwijl zoals gezegd 
bij acute noodsituaties elke seconde telt. Het ziekenhuis 
in Volendam is een prachtige zorgvoorziening, waarbij 
een permanente ambulancepost een mooie aanvulling 
zou zijn.

6
De terugkeer van de ambulancepost in Volendam is een 
ontzettend goede ontwikkeling geweest. Onze bevol-
king groeit en wordt tegelijkertijd steeds ouder. Met 
een ambulancepost in de buurt zijn de aanrijtijden kor-
ter en kan er sneller zorg worden geboden als het mis-
gaat. Daar profiteren de inwoners van Edam ook van. 
Ik vind dat de huidige ambulancepost zeker behouden 
moet blijven. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Idealiter wel, maar ik zie ook graag de kostenkant van 
zo’n wens voordat we definitief ‘ja’ zeggen.  Als de kos-
ten bijvoorbeeld worden gedragen door ziekenhuis en 
verzekeraars dan is de VVD hier zonder meer voor-
stander van.

7
De PvdA is geen voorstander van een permanente am-
bulancepost in Volendam. Wel is de PvdA een voorstan-
der van een ambulancepost centraal in de gemeente 
waardoor alle kernen binnen de aanrijtijden vallen. 
Veiligheid en tijdige bereikbaarheid door de hulpdien-
sten staan bij ons op één.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8

Forum voor Democratie

De ambulance in het dorp kan een goede optie zijn. In 
dit kader heeft Volendam momenteel geen ideale lig-
ging. Door de realisatie van een ambulancepost kan in 
sommige gevallen twintig minuten sneller gehandeld 
worden.
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DUURZAAMHEID
Wat zijn uw standpunten met betrekking tot 
duurzaamheid en energietransitie?

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Regels voor verduurzaming en het milieu zijn niet meer 
weg te denken uit onze huidige samenleving. Van bur-
gers en bedrijven wordt verwacht dat zij meer bewust 
omgaan met klimaatverandering. De gemeente kan in-
woners en bedrijven hiermee op weg helpen. Enkele 
voorbeelden hiervan zijn:
• Afvalstromen van de gemeente circulair inzetten.
• Waterenergie inzetten (op termijn).
• Toepassen houtbouw bij nieuwbouw, mits financieel 

haalbaar.
• Gemeentelijk milieufonds ten behoeve van zonne-

energie.
• Laadinfrastructuur uitbreiden.
Volendam|80 zal de laatste innovaties op de voet blijven 
volgen. De doelstelling is iedereen erbij te betrekken 
om tot een gezond milieu- en leefklimaat voor alle toe-
komstige generaties te komen. Volendam|80 vindt dat 
de rekening van de door hogerhand opgelegde energie-
transitie, niet bij de burger moet worden neergelegd.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Zelf ben ik een groot voorstander van innovaties die 
niet alleen duurzaam zijn maar ook goed zijn voor de 
economie en het onderwijs/werkgelegenheid. Als je 
kijkt naar het bedrijfsleven zie je dat het besef én de 
wil er is om verder te kijken dan alleen geld verdienen. 
Bedrijven proberen steeds meer circulair te worden en 
zijn zich bewust van het effect op de langere termijn 
voor toekomstige generaties. Vaak lijken economie en 
duurzaamheid twee tegenpolen van elkaar. Maar dat 
hoeft lang niet meer altijd zo te zijn. Zolang je innovatie 
stimuleert door ruimte te geven aan creatieve oplossin-
gen en durft te experimenteren. Daar heb je als over-
heid invloed in. Het beleid van de gemeente moet hierin 
meeveren en niet belemmeren. Ontwikkelingen zoals 
biobased bouwen (met CLT hout bijvoorbeeld) is een 
ontwikkeling waar onze gemeente voorloper in kan 
worden. Een houtbouw woning is niet alleen gezond, so-
lide en kwalitatief goed, het draagt ook bij aan CO2 op-
slag en kan razendsnel geproduceerd worden. Met de 
regionale woningbouwopgave waar er veel gebouwd 
gaat worden de aankomende tijde. Een prachtige tech-
nische school als de Triade in Edam waar leerlingen-
aantallen nog steeds toenemen. En alle innovatieve 
bouwbedrijven die hierin stappen willen maken hebben 
we een unieke kans om duurzaamheid en economie/
werkgelegenheid te combineren! 

4
De uitgangspunten uit de regionale energiestrategie 
onderschrijven we. Maar de uitvoering moet wel zorg-
vuldig en dat kan in onze gemeente met veel kwetsbare 
natuur niet worden opgelost met grootschalige zonne-
paneelweides of gigantische windmolenparken. 
We moeten inzetten op alle beschikbare en bruikbare 
daken te voorzien van zonnepanelen, zonder dat de ge-
meente het ingewikkeld maakt met bureaucratische 
rompslomp. Wij geloven in kleinschalige projecten zo-
als betere isolatie, maar ook in nieuwe energiebronnen 
als waterstof.
Voor ons gaat duurzaamheid verder. Wij willen lokale 
productie en consumptie stimuleren: gewoon je eieren, 
appels en aardappels kopen bij de boer. Vele kleine ini-
tiatieven zorgen voor een grote bijdrage aan de kli-
maatopdracht. ZeevangsBelang wil dat de afvalstraten 
binnen de gemeente open blijven. Zo voorkom je zwerf-
vuil. Grootaanbieders moeten volgens het principe ‘de 
vervuiler betaalt’ het afval dat zij bij de afvalstraat 
aanbrengen betalen. Ondergrondse containers kunnen 
alleen daar waar rolcontainers door ruimtegebrek bij 
de woningen geen oplossing zijn. In de lintbebouwing 
functioneert het huidige systeem met rolcontainers 
goed en is het vanwege de afstanden onmogelijk om een 
ondergronds systeem te gebruiken. Vanwege de combi-
natie van landelijk en dicht bebouwd gebied, moeten er 
daarom dus twee systemen naast elkaar blijven be-
staand. 

9
Ondanks dat BVNL zich niet kan vinden in het klimaat-
akkoord dienen wij ons er wel naar te schikken. Het 
klimaatakkoord is immers vastgelegd in de wet. Voor-
dat we in 2050 van het gas af zijn, moet er nog heel wat 
gebeuren. BVNL ziet waterstof als waardevolle toe-
voeging voor de transitievisie van de gemeente Edam-
Volendam. Stap voor stap zullen we deze transitie moe-
ten uitvoeren. BVNL wil zich niet alleen richten op 
waterstof. Ook zonne-energie, opslag, aquathermie en 
geothermische energie zullen onderdeel moeten gaan 
uitmaken van de transitie. Echter moet voor geother-
mische energie nog wel bekeken worden of dit wense-
lijk is gezien de mogelijke risico’s. Daarnaast moeten 
we de ogen open houden voor andere ontwikkelingen. 
BVNL wil tevens de noodzaak van isoleren onder de 
aandacht brengen bij de mensen en hen helpen bij al-
ternatieve financieringsmogelijkheden.

1
De energietransitie, we ontkomen er niet aan. Als ge-
meente zullen wij ons moeten conformeren aan het lan-
delijk beleid. Voor 2050 dienen alle woningen en bedrij-
ven van de gasaansluiting af te zijn. Alle nieuwbouw in 
onze gemeente wordt reeds gasloos en vrijwel energie-
neutraal opgeleverd. Wat betreft de bestaande wonin-
gen vinden wij niet dat we landelijk voorop moeten lo-
pen in het toepassen van nieuwe technieken die de 
burger op kosten jaagt. Diverse technieken zijn nog 
volop in ontwikkeling, zoals diverse toepassingen met 
waterstof. Daarnaast is het netwerk van netbeheerder 
Liander nog helemaal niet klaar voor de energietransi-
tie. Meedoen aan het warmtenet van Purmerend is ook 
geen optie. Dit warmtenet draait op een biomassacen-
trale. Purmerend heeft al plannen voor een 2e centrale, 
maar dit zal de luchtkwaliteit in onze regio niet ten 
goede komen. Zelfs GroenLinks staat niet meer achter 
deze vorm van ‘groene’ energie. Hieruit blijkt wel hoe 
snel de ontwikkelingen elkaar opvolgen. Ook is er een 
grote meerderheid in Edam-Volendam niet voor het uit-
breiden van het aantal windmolens in onze gemeente.
Wat wij wel willen:
Op dit moment vol blijven inzetten op zonnepanelen. In 
de tussentijd nieuwe technieken in de gaten houden en 
waar mogelijk op inhaken. Voorlopig nog geen woonhui-
zen verplichten van het gas af te gaan. Verder dient de 
gemeente met een gemeentewijd beleid voor laadpalen 
te komen. Nu worden deze palen slechts sporadisch ge-
plaatst op aanvraag. De gemeente dient onderzoek te 
doen naar uitstoot van C02/Stikstof van industriegebie-
den en vervolgens deze gebieden waar nodig voorzien 
van bomen, struiken en groene daken. Dit in combinatie 
met de reeds ingezette koers van zonnepanelen. 

6
Het gemeentebestuur en de coalitiepartijen hebben 
nauwelijks ambitie in de energietransitie. Men zegt het 
steeds ‘haalbaar en betaalbaar’ te willen houden, maar 
doet niets om dat te bereiken. GroenLinks wil de ener-
gietransitie in Edam-Volendam eerlijk aanpakken. We 
willen de ambities flink verhogen, maar zorgen wel dat 
iedereen meeprofiteert. De energietransitie biedt grote 
kansen voor onze gemeente. Investeren in duurzame 
energie is niet alleen noodzakelijk, maar levert ons ook 
wat op. Zo willen we het opzetten van wind- en zonpro-
jecten door energiecoöperaties stimuleren. In deze co-
operaties kunnen burgers samen investeren in duur-
zame energie, waardoor de winst hiervan binnen de 
gemeenschap blijft. In onze gemeente hebben we al 
zo’n energiecoöperatie: Zon op Edam-Volendam. Dat 
moeten er veel meer worden! Zonne-energie kan op 
veel meer plekken worden opgewekt. Denk aan boeren-
schuren, maar ook aan zonnepanelen op bushokjes en 
boven parkeerplaatsen. Mensen met weinig geld willen 
we helpen door een lokaal Klimaatfonds op te richten, 
waar subsidie aan te vragen is voor energiebesparende 
maatregelen. Isoleren is de basis voor verduurzaming. 
Daarom starten we een isolatiecampagne die de wijken 
van onze gemeente één voor één afgaat. Ten slotte zou 
de gemeente zelf ook moeten investeren in duurzame 
energie. We zien kansen voor het combineren van het 
opwekken van duurzame energie met lokale energie-
opslag. Hierdoor hoeft de energie niet teruggeleverd te 
worden aan het stroomnet en kunnen we het bewaren 
voor periodes waarin er geen duurzame energie kan 
worden opgewekt, zoals in de winter. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Ik ben voor breed uitrollen van laadpalen, al zijn we 
daarvoor wel afhankelijk van het stroomnet. Ook zon-
nepanelen bieden kansen. Ik en mijn partij zijn tegen 
windmolens. Ze vervuilen de weidse horizon rondom 
onze landelijke gemeente.

7
De prachtige veenweide in de Zeevang met zijn mooie 
fiets- en wandelpaden tot het weidse Markermeer 
waarlangs het heerlijk toeven is, Edam-Volendam is 
een prachtige groene gemeente willen wij doorgeven 
aan de generaties na ons 
Tegelijkertijd moeten ook wij ons in toenemend tempo 
aanpassen aan de nieuwe realiteit: klimaatverande-
ring. We zijn op de goede weg maar kunnen nog verder 
versnellen en vergroenen. 
Wij zien daarin de volgende mogelijkheden. Samen 
met de Provincie en grondeigenaren zoeken naar mo-
gelijkheden tot het realiseren van nieuwe groene wan-
del- en fietspaden. Wij zijn voorstander van zowel zon-
nepanelen als windmolens om onze energievoorziening 
klimaatbestendig te maken. Maar wel onder de voor-
waarden dat er geen grote zonneparken en geen wind-
molens te dichtbij woningen of kwetsbare natuurgebie-
den komen. 
Het stimuleren van het plaatsen van zonnepanelen op 
daken. Daar waar mogelijk ondernemers die hun on-
derneming klimaatbestendig en duurzamer willen ma-
ken steunen. Zo veel mogelijk inzetten op duurzame en 
circulaire landbouw en veeteelt. En natuurlijk steunen  
we acties zoals “Tegel eruit, plant erin” en inwoners 
die een actieve rol willen spelen rond duurzaamheid en 
milieu.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8

Forum voor Democratie

Het is vrij aan de bewoners om zonnepanelen te nemen. 
Gas zal van essentieel belang blijven en mag niet ver-
dwijnen. De kosten voor een warmtebron zijn met ge-
middeld 30.000 euro te hoog. Windturbines in onze ach-
tertuinen brengen nog te weinig energie en bieden 
bovendien geen fraai uitzicht. 
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Lijst 5

Volendam
blijft goed
wordt beter.

#1 "Behouden wat goed is en 
problemen aanpakken"

kies

Emile Karregat
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WELKE SMAKEN 'GRATIS BIER' WENSEN

Lijst 2 Lijst 3 Lijst 4 Lijst 5

De plannen in ons verkie-
zingsprogramma zijn rea-
listisch en realiseerbaar. 
Dat is ook onze kracht dat 
we geen verkiezingsleuzen 
roepen die eigenlijk niet re-
aliseerbaar zijn of waar we 
als gemeente geen zeggen-
schap over hebben, maar 
dat we doen wat we belo-
ven.

Dat is misschien minder lu-
diek of opvallend maar 
maakt ons wel een betrouw-
bare en stabiele (bestuurs-)
partij. Maar als ik er dan 
toch een ludieke mag noe-
men willen we met het pro-
gramma FEL (Fit en Lenig) 
ervoor zorgen dat onze ou-
deren zo lang mogelijk zelf-
standig kunnen blijven. De 
ouderen van nu zijn niet 
meer de ouderen van toen 
en staan nog midden in de 
samenleving. 

Ze hebben andere wensen, 
eisen en begeleiding nodig 
op het gebied van gezond-
heid & voeding, sport & be-
weging, vrije tijd, bestrij-
ding eenzaamheid, maar 
ook aan mobiliteit, huisves-
ting en infrastructuur.

Door hier een integraal pro-
gramma voor te ontwikke-
len kunnen we zorgen dat 
onze ouderen vitaal oud 
kunnen worden!

De laatste, op grond van de 
erfgoedverordening Edam-
Volendam aangewezen, mo-
numenten te kunnen behou-
den. 

Om een monumentenstatus 
te kunnen verkrijgen zijn in 
het verleden ook in Volen-
dam op grond van de gel-
dende Erfgoedverordening 
voor een aantal panden de 
volgende belangen afgewo-
gen: algemeen belang we-
gens zijn schoonheid, bete-
kenis voor de wetenschap, 
bouwhistorische, cultuur-
historische, ecologische of 
landschappelijke waarde. 

Ondanks die zorgvuldige 
procedure zijn diverse mo-
numenten in de afgelopen 
collegeperiode tegen de 
vlakte gegaan. Volendam|80 
zal er alles aan doen om dit 
in de toekomst te voorko-
men.

De VVD is doorgaans realis-
tisch in wat het wil. We wil-
len kleine en grote proble-
men oplossen voor mensen 
in de dorpen en wijken. 

Wat natuurlijk wel in een 
democratie meespeelt is co-
alitievorming. Je krijgt 
nooit volledig wat je wilt. 

Het zou natuurlijk helpen 
als de kiezer ons 13 zetels 
geeft. Dan zullen we het ver-
kiezingsprogramma 1-op-1 
uitvoeren 😉

In de politiek is er eigenlijk 
niet zoiets als gratis bier. 
Een goede keus voor het 
ene belang is vaak niet in 
ieders belang. Er is daarom 
niet zoiets als “gratis bier”, 
uiteindelijk “betaalt” altijd 
wel iemand.

Bij ZeevangsBelang rich-
ten we ons daarom niet op 
het gratis bier en het mak-
kelijk scoren maar probe-
ren alle belangen altijd 
zorgvuldig tegen elkaar af 
te wegen.

Lijst 1

Vooropgesteld is Lijst 
KRAS geen partij die niet 
te realiseren plannen voor-
stelt. Het is buitengewoon 
treurig dat er partijen zijn 
die dingen beloven waar de 
gemeenteraad helemaal 
geen zeggenschap over 
heeft. Wij bouwen geen 
luchtkastelen, maar bou-
wen wel aan ambitieuze 
plannen zoals een prachtige 
invulling van de Lange 
Weeren. 

Koste wat het kost heeft 
Lijst KRAS deze ambitie de 
afgelopen 6 jaren overeind 
gehouden, waarbij we 
voortbouwen op de ambitie 
van onze voormalig wet-
houder Albert Koning; het 
samenbrengen van 2 pro-
jectontwikkelaars (Schol-
tens en BPD) om een tweede 
Broeckgouw te laten ont-
werpen. Met stipt de groot-
ste en belangrijkste ambi-
tie voor de komende 4 jaar!    

Maar als wij dan toch één 
ludiek plan moeten voor-
stellen, dan toveren we het 
Europaplein om tot ‘The 
Cats square’, passend bij 
onze zeer serieuze ambitie 
om de rijke muzikale, cultu-
rele en sportieve historie 
weer tot leven te wekken in 
het hedendaagse straat-
beeld. De Wijkraad oude 
kom heeft met een aantal 
wandpanelen fantastisch 
laten zien hoe dit soort initi-
atieven het straatbeeld ver-
rijkt.  
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De punten die wij voorstel-
len zijn uiteraard allemaal 
goed doordacht en – zeker 
met steun van onze lande-
lijke achterban – uiteinde-
lijk zelfs realiseerbaar. 

Het zal echter nog een 
flinke klus worden om Al-
bert Mop geïnstalleerd te 
krijgen als eerste gekozen 
burgemeester van de ge-
meente Edam-Volendam. 
Ambitieus zijn we echter 
zeker. 

De plannen die wij hebben 
voor de realisatie van een 
recreatiepark (inclusief 
skatebaan/ijsbaan) valt hier 
zeker onder. Ook zullen er 
nog een flink aantal stap-
pen moeten worden doorlo-
pen voor er daadwerkelijk 
wethouders en raadsleden 
ter verantwoording kunnen 
worden geroepen door de 
eigen bevolking. 

Het is echter wel wat wij 
nastreven. Het  moet name-
lijk een keertje over zijn 
met het handje boven het 
hoofd houden van raadsle-
den en wethouders onder-
ling.

GroenLinks wil dat Edam-
Volendam in 2040 helemaal 
aardgasvrij is. Dat is tien 
jaar eerder dan het gemeen-
tebestuur wil. Het jaar 2040 
halen wordt een taaie op-
gave, maar is zeker niet on-
mogelijk. 

De technieken zijn constant 
in ontwikkeling en innova-
ties volgen elkaar steeds 
sneller op. Met een hybride 
warmtepomp die nu te krij-
gen is kun je je gasverbruik 
al snel halveren. Dit kan de 
opmaat zijn naar een ‘echte’ 
warmtepomp, waarmee de 
woning helemaal zonder 
aardgas wordt verwarmd. 

Sinds kort geeft het Rijk 
subsidie op (hybride) warm-
tepompen. De technieken 
worden steeds goedkoper en 
de gasprijzen maken het 
steeds rendabeler om van 
het gas af te gaan. Groen-
Links wil inwoners hierbij 
helpen, bijvoorbeeld door 
het invoeren van een Duur-
zaamheidslening. 

Naast deze warmtepompen 
zien wij kansen in diepe bo-
demwarmte. De bodemla-
gen onder onze gemeente 
zijn heel erg geschikt voor 
het gebruiken van deze 
warmtebron. Via warm-
tenetten kan dit vervolgens 
naar woningen worden ge-
transporteerd. 

Hoewel 2040 al snel lijkt, 
zijn de voortekenen dus 
gunstig. Als onze gemeente 
haar schouders eronder zet 
heb ik er alle vertrouwen in 
dat het gaat lukken. 

Het meest ambitieuze en te-
vens moeilijkst realiseer-
bare plan van de PvdA is de 
schaarste op de woning-
markt van met name be-
taalbare en huur en koop-
woningen voor starters op 
te lossen. 

Verder staan we voor een 
goed WMO programma dat 
laagdrempeling te benade-
ren is. Ludieke plannen pas-
sen niet echt in onze wijze 
van aanpak. Maar als we er 
dan toch een moeten noe-
men. “De dag van de arbeid 
(1 mei) als lokale feestdag 
aanmerken.”

De schaatsbaan in het park 
voorzien van een ijsbaan 
die rond de zes maanden 
per jaar begaanbaar is.

Een pretpark in onze regio, 
landelijk is er op dit gebied 
te weinig in onze regio 
voorhanden.
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WONINGBOUW
Hoe wilt u de woningmarkt weer bereikbaar maken voor woningzoekenden?

4
De woningnood is gigantisch. Dat kunnen we niet op al-
leen het gemeentelijk niveau oplossen, maar we kunnen 
wel moeite doen het woningbouwproces te versnellen. 
Binnen de mogelijkheden die er wel zijn willen we op 
een praktische manier ruimte geven. Kleine particu-
liere initiatieven door de gemeente worden omarmd in 
plaats van door beleid tegengehouden. De gemeente 
moet zich ook actief opstellen om verouderde industrie-
terreinen om te vormen tot moderne gemêleerde woon-
wijken. 
Aangewezen bufferlocaties zijn plekken om in alle ker-
nen kleinschalig te bouwen. En ook opgeheven (agrari-
sche) bedrijven zijn goede locaties voor kleinschalige 
woningbouw in de kernen. Daarbij moet de huidige 
ruimtelijke indeling van onze gemeente goed worden 
bewaakt en waar mogelijk versterkt; de karakteristieke 
lintbebouwing moet intact blijven en alle kernen ver-
sterkt met kleinschalige leeftijdsbestendige woningen.
Woningbouw in de kleine kernen is noodzakelijk voor 
het behoud van voorzieningen, zoals scholen en win-
kels, maar het is ook belangrijk voor het versterken van 
de verbinding tussen burgers in deze gebieden. Het is 
daarom goed om ruimte te bieden aan nieuwe woonvor-
men – voor jong en oud – en deze te stimuleren. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Bouwen, bouwen, bouwen bij voorkeur onder regie van 
de gemeente. 
De woningcrisis slaat in Edam-Volendam keihard toe: 
meer dan 1000 mensen zoeken een huis. Dit leidt tot 
grote ontwrichting van de maatschappij. Staat voor het 
weer invoeren van een actief grondbeleid. Het is van 
het grootste belang de regie weer in eigen hand te ne-
men om zo snel mogelijk te kunnen bouwen. Daarvoor 
moet er nu gebouwd worden in de Lange Weeren en op 
het Tase-, Maria Goretti- én Seinpaalterrein voor jong 
en oud (het kan maar 1 keer goed)!

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Als gemeente moeten we alles op alles zetten om loca-
ties snel voor woningbouw (koop én huur) geschikt te 
maken. Voor senioren dichtbij de kernen en faciliteiten 
in de buurt om de doorstroom in de woningmarkt te be-
vorderen. Maar vooral ook voor jongeren en kleine 
huishoudens. Binnenstedelijk is er vooral ruimte voor 
appartementen. De broodnodige eengezinswoningen  
worden veel te duur voor de woningzoekenden. We heb-
ben locaties nodig waar we betaalbare woningen kun-
nen bouwen! Bedrijventerrein Julianaweg is een van de 
mogelijkheden maar voordat hier volop gebouwd kan 
worden zijn we jaren verder. En dan loopt het woning-
tekort alleen maar op. Je zult maar graag een gezinne-
tje willen hebben,  maar geremd worden omdat je tot je 
30ste bij je vader en moeder moet blijven wonen omdat 
koop niet te betalen is. Of met heel veel geluk na jaren 
een huurhuis te kunnen bemachtigen omdat de wacht-
lijsten lang zijn. Of steeds worden overboden waardoor 
een rijtjeswoning voor de prijs van een villa weggaat. 
En dan heb ik het nog niet over de schrijdende gevallen 
van gescheiden mensen die woonruimte zoeken en nu 
vaak aan de particuliere markt overgelaten zijn. We 
moeten er alles aan doen om deze crisis het hoofd te 
bieden. Ik zou willen pleiten om nog meer diversiteit te 
stimuleren in het woningaanbod. Niet alleen de stan-
daard eengezinswoningen met een beukmaat van 5,70m 
maar om juist ook te kijken naar innovatieve concepten 
voor bijvoorbeeld kleinere huishoudens, woningen die 
je later modulair kunt uitbreiden en ook aanbod in wo-
ningen voor 1-2 persoonshuishoudens. Als we creatief 
gaan kijken naar locaties en woningtypen bouwen waar 
er op dit moment vraag naar is kunnen we misschien 
wel (tijdelijk?) bouwen om de woningnood tot 2030 op te 
lossen. Aan de duur van het bouwproces van de woning 
hoeft het niet te liggen. En er zijn inmiddels duurzame 
oplossingen om op een snelle manier betaalbare wonin-
gen te realiseren. Een betaalbare complete kwalitatieve 
(CLT) woning kan al in 6 dagen in de fabriek geprodu-
ceerd worden en in z’n geheel op een vrachtwagen wor-
den gezet en binnen een dag klaar neergezet worden. 
En als voordeel heeft dat de woning ook weer herge-
bruikt kan worden en verplaatst kan worden naar een 
andere locatie.

1
De meeste oudere Volendammers zijn opgegroeid in 
een soort van “tiny house”, u weet wel grote gezinnen 
met soms wel meer dan 10 personen in een woning niet 
groter dan 40 m2 en daarbij 3 slaapkamers. Soms zonder 
badkamer en geen inpandig toilet. Voor vele Volendam-
mers was het niet anders. Uiteindelijk zijn wij allemaal 
goed terecht gekomen. Tegenwoordig moet je daar niet 
meer mee aankomen. De huizen zijn momenteel zeker 4 
keer zo groot en ook nog eens voor de meeste onder ons 
onbetaalbaar geworden, daarbij wonen er gemiddeld 
niet meer dan 4 personen in deze woningen. De laatste 
tijd hebben wij (Lijst KRAS) veel gesproken met jonge-
ren. Daarbij hebben wij het regelmatig gehad over: 
“Hoe komen jullie de deur uit en hoe kom je dan op je-
zelf te wonen”. De een kan zich best wel een hypotheek 
veroorloven, maar lang niet voor het bedrag dat je te-
genwoordig nodig hebt. Iemand van circa 26 jaar oud 
kan momenteel een startershypotheek afsluiten van ca. 
# 180.000 euro. En als je weet dat momenteel de gemid-
delde woning verkocht wordt voor # 370.000 euro kan je 
zelf wel uitrekenen dat dit niks wordt.
Daarom wil Lijst KRAS zich volledig inzetten voor het 
realiseren van betaalbare woningen voor onze jongeren. 
Niet alleen door vaart te maken met de Lange Weeren 
en het Tase terrein, maar óók door zeer scherp te zijn op 
de betaalbaarheid van deze woningen. Het plan Schol-
tens voor de Lange Weeren kent namelijk slechts 62! 
betaalbare rijtjeswoningen en 146 ‘grote’ rijwoningen á 
minimaal 340.000 euro. Het mag niet zo zijn dat de laat-
ste echt grote ontwikkellocatie in onze gemeente enkel 
voor zeer kapitaalkrachtige haalbaar is.                                                                                                              
Een ander punt om de druk op de woningmarkt iets te 
verlichten is het aanpakken van huisjesmelkerij. Hier is 
onlangs ook al een motie over aangenomen in de ge-
meenteraad. Voor de meeste huizen zal er een zelf-
woonplicht moeten komen. Zodat huizen niet meer onbe-
perkt opgekocht kunnen worden om voor extreem hoge 
prijzen verhuurd te worden. 
Ten slotte vraagt het aanpakken van de wooncrisis om 
‘open minded’ houding van de gemeente met betrekking 
tot potentiële ontwikkellocaties. Neem bijvoorbeeld het 
Noordeinde. Deze omgeving wordt tot op heden geken-
merkt door bedrijvigheid in alle soorten en maten. Te-
gelijkertijd is het een prachtige ontwikkellocatie voor 
woningbouw. Een ieder kan zich voorstellen dat wonen 
en industrie een moeilijke combinatie is en daarom niet 
elk bouwplan inpasbaar. Lijst KRAS is er echter van 
overtuigd dat er meer in het vat zit. Met uw steun onder-
zoekt Lijst KRAS wat er wél mogelijk is op één van de 
mooiste locaties direct gelegen aan het Markermeer. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Wij hebben als VVD een actieplan wonen. Dus niet al-
leen maar roepen dat je goedkope huizen wilt, maar er 
ook een plan bij hebben. Zo willen wij starters een 
eindje op weg helpen met een starterslening van (max) 
# 45.000 en komt er wat ons betreft tijdelijk een zelfbe-
woningsplicht. Dat gaat speculeren tegen. Ook willen 
wij dat de gemeente zelf weer de regie neemt bij het 
bouwen van huizen. Zoals we dat ook in de Broeckgouw 
doen.
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9
Wij waren de eerste beweging die zich echt grootscha-
lig openbaar uitsprak tegen Plan Scholtens. We zijn 
VD80 daarbij echt ontzettend dankbaar dat ze zich in 
het debat van haar beste kant heeft laten zien. Dat wij 
dankzij hun inzet in het debat nu hoogstwaarschijnlijk 
deel kunnen uitmaken van het ontwikkelen van een 
nieuw plan waar de jeugd in onze gemeente écht graag 
wil wonen. Los daarvan hebben wij de afgelopen maan-
den ons vizier ook gericht op andere woonvormen en 
hier ook de nodige gesprekken over gevoerd. Tiny 
Houses, het plan Home To Start. Iedereen heeft op 
onze Facebookpagina kunnen lezen dat dit uitstekende 
opties zijn om als starterswoningen te fungeren en 
voor doorstroming op de woningmarkt te zorgen. Daar-
bij zijn er in de afgelopen jaren een aantal – in onze 
ogen – uitstekende plannen bij voorbaat al afgeser-
veerd door het huidige college en verantwoordelijk 
wethouder. Deze willen wij – zodra wij zitting nemen in 
de gemeenteraad – opnieuw onder de loep nemen en 
deze ook een eerlijke kans geven. Net als we alle an-
dere, nieuwe plannen die worden aangedragen vanuit 
de mensen een eerlijke kans geven en niet – omdat er 
andere, eigen belangen spelen – bij voorbaat al afschie-
ten.

6
De woningmarkt lijkt momenteel op een investerings-
club. Alleen met veel geld kom je erin en dan nog moet 
je geluk hebben ook. Veel ‘oudere’ jongeren wonen nog 
bij hun ouders omdat ze geen betaalbare woning kun-
nen vinden. In het algemeen moet de gemeente veel 
meer regie voeren over de woningmarkt. Stel bijvoor-
beeld duidelijke eisen aan projectontwikkelaars die 
willen bouwen, bijvoorbeeld over de prijzen van wonin-
gen. GroenLinks wil ook dat onze gemeente weer zelf 
betaalbare woningen gaat bouwen. Dat hebben we ook 
in de Broeckgouw gedaan en dat is een prachtige wijk 
geworden. Wij zijn de enige partij die zich tegen bou-
wen in de Lange Weeren heeft uitgesproken. Er is na-
melijk nog genoeg ruimte voor nieuwe woningen bin-
nen de bestaande bebouwing. Met het bouwen binnen 
onze kernen is enorm getreuzeld. We wachten al zeven 
jaar op een plan voor het Tase-terrein, maar het komt 
er maar niet. Alle energie lijkt te gaan naar de plannen 
voor de Lange Weeren, terwijl verreweg de meeste hui-
zen in deze wijk meer dan # 355.000 zullen kosten. 
GroenLinks wil onmiddellijk aan de slag met bouwen in 
onze kernen. Daar willen we échte betaalbare wonin-
gen neerzetten. Dat gaat verder dan de bekende plek-
ken. Zo kan de lege ruimte op het industrieterrein Juli-
anaweg ook alvast worden bebouwd. Verder willen we 
meer woonruimte in bestaande gebouwen. Grote hui-
zen kunnen worden gesplitst in twee of meer apparte-
menten voor starters. Ten slotte pakken we huisjesmel-
kers aan door een opkoopbescherming in te voeren 
voor wijken met veel betaalbare woningen. Voor 
nieuwe woningen willen we een zelfwoonplicht. 

7
Door als gemeente weer de regie over de volkshuisves-
ting op zich te nemen en minder afhankelijk te zijn van 
projectontwikkelaars. Er moet in onze ogen een helder 
en duidelijk woonbeleid met duidelijk afspraken wat 
we willen bereiken. Bij nieuwbouwprojecten realiseren 
we minimaal 30% sociale huurwoningen en 40% betaal-
bare middelhuur en betaalbare koop. De overige 30% is 
dan door de ontwikkelaar vrijer in te vullen. We zetten 
in op gemengde buurten waar mensen met allerlei ach-
tergronden elkaar kunnen ontmoeten. 
Jong, oud, arm, rijk, en alle andere mooie variaties. Zo-
veel als mogelijk op zoek gaan naar “inbreilocaties”, 
oftewel bouwen binnen de bestaande bebouwde kom. 
Meer kansen benutten om in de lintdorpen in de Zee-
vang kleine woningbouwprojecten mogelijk te maken. 
We zien de verhuizing van het industrieterrein Juliana-
weg als kans om binnen het dorp Volendam broodno-
dige ruimte te maken voor woningbouw. We gaan ech-
ter alleen verhuizen als er een goed plan is dat ook 
waarborgt dat er ruimte komt in Volendam en we er 
niet nog een industrieterrein extra bij krijgen. Ruimte 
maken voor kleinere wooneenheden, waar bijvoorbeeld 
mensen gebruik van kunnen maken die tijdelijk woon-
ruimte nodig hebben: jongeren, nieuwkomers, mensen 
die net gescheiden zijn. 
Stevige en afrekenbare prestatieafspraken met de wo-
ningcorporaties over nieuwbouw, beheer en onderhoud 
van de bestaande woningvoorraad en duurzaamheid 
maken Actief speculatie en bijvoorbeeld opkopen van 
huizen voor AirBnB-verhuur tegengaan en gaan de 
nieuwe wet opkoopbescherming actief inzetten. Ook 
voeren we een zelfbewoningsplicht in.

Bent u voorstander van een permanente ambulancepost in Volendam?

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8

Forum voor Democratie

Verplaatsen van grote projecten naar de buitenranden 
kan veel extra ruimte voor woningbouw opleveren. 
Onze voorkeur gaat voor het bouwen uit naar lokale 
bouwbedrijven die de nieuwe bewoners tegen betere 
prijzen in het dorp kunnen houden. 
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INFRASTRUCTUUR Waar zijn er volgens u nog verbeterpunten mogelijk?

1
Op het gebied van infrastructuur is veiligheid voor Lijst 
KRAS hét thema. Alle kruispunten in de gemeente moe-
ten nog eens tegen het licht gehouden worden. Een aan-
tal kruispunten worden al aangepast met de realisatie 
van de derde ontsluitingsweg en de vernieuwing van de 
Julianaweg, zoals het kruispunt RKAV/Marinapark. An-
dere kruispunten, zoals de Dijkgraaf de Ruiterlaan/
Grote Ven bij de oude Seinpaal, zijn lang niet ideaal in-
gericht en dienen geoptimaliseerd te worden.
Daarbij kan het levensgevaarlijk zijn om met name in 
de donkere wintermaanden: oversteken op een zebra-
pad. In de afgelopen periode heeft de gemeente Edam-
Volendam gestreefd naar het verbeteren van voetgan-
gersoversteekplaatsen volgens de geldende algemene 
richtlijnen. Dit betekent dat de meeste oversteekplaat-
sen in theorie veilig zijn, maar in de praktijk als onveilig 
worden bestempeld. Lijst KRAS doet er daarom nog een 
schepje bovenop, en wil de komende 4 jaren alle zebra-
paden ‘veilig in de praktijk’ verklaren. Te beginnen in 
de centrumgebieden en in de avonduren. De reconstruc-
tie van de Julianaweg is bijvoorbeeld het uitgelezen mo-
ment om voor eens en altijd de zebrapaden aan te pak-
ken en veilig te verklaren.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Volendam|80 maakt zich grote zorgen over de ontbre-
kende fietspaden in de heringerichte Zeestraat en Bur-
gemeester van Baarstraat en op het Bootslot. Juist, om-
dat de fietser, aldus het Verkeersplan 2018-2023 ‘te gast 
is’, zorgt dit voor veel onduidelijkheid en een romme-
lige samenkomst van auto’s, (elektrische) fietsen en an-
dere weggebruikers. Het is er niet veiliger op gewor-
den. Tel hierbij op de zaterdagmarkt in de Zeestraat, 
met zijn vele voetgangers en her en der geparkeerde 
auto’s en fietsen op de stoepen. Daar kan meer struc-
tuur in worden aangebracht die de overzichtelijkheid 
en veiligheid ten goede komen. 
Het blijft een gemiste kans dat er geen parkeergarage 
is gerealiseerd onder het Europaplein en het AMVO-
terrein.
In het algemeen geldt dat op basis van verkeerskundig 
advies per verkeersonveilige situatie de meest ver-
keersveilige optie zal moeten worden gekozen.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Ondernemers hebben aangegeven in 2040 in 10 minuten 
in Amsterdam te willen zijn. Een ambitieuze ambitie 
maar het gaat natuurlijk om een goede doorstroming 
van de N247 door een 2x2 baanstunnel bij Broek in Wa-
terland en om ook open te staan voor nieuwe vormen 
van mobiliteit. Verder mis ik goede oost-west verbin-
dingen voor openbaar vervoer en bijvoorbeeld fiets-
snelwegen en doorlopende fietspaden voor de (elektri-
sche) fiets. 
Met daarbij goede bijpassende oplaadvoorzieningen 
voor de elektrische fiets. Ook is het belangrijk dat alle 
kernen in de gemeente goed met het OV bereikbaar 
blijven! Wat zou het mooi zijn als de verbinding bij de 
sluis van Edam ook voor fietsers en kinderwagens ge-
schikt wordt gemaakt. Als inwoner van de Broeckgouw 
kom ik graag bij het Strandbad in Edam maar vind de 
overgang ongeschikt en onveilig voor jonge kinderen. 
Met een kinderwagen over de sluis heen lukt al hele-
maal niet. Net als heel veel andere inwoners wandel ik 
graag over de dijk richting het buitengebied. Hier zie ik 
ook kansen voor verbetering en uitbreiding van fiets- 
en wandelpaden. Het prachtige buitengebied is hier ui-
termate geschikt voor en mag wat mij betreft meer ge-
stimuleerd worden!  

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Samen met ons geweldige team van lokale VVD’ers ben 
ik langs heel veel deuren gegaan en hebben we ge-
sprekken gehad in alle uithoeken van de gemeente. In 
elk gesprek kwam asociaal rijgedrag aan de orde. Te 
hard rijden en fout parkeren, ook door buurtbewoners 
zelf. Dat was de grootste ergernis en daar wil ik zeker 
iets aan gaan doen. Niet alleen door meer te bekeuren, 
maar ook door goed gedrag te belonen door spaarpalen 
neer te zetten. Daarmee kun je door het rijden van de 
juiste snelheid geld sparen voor je wijk, voor bijvoor-
beeld meer speelattributen of bloembakken. Ook over-
steekplaatsen moeten veiliger, bijvoorbeeld door be-
tere verlichting. Verder wordt de derde ontsluitingsweg 
eindelijk aangelegd en de Julianaweg vernieuwd. Dat 
zijn goede dingen, maar we zijn er nog niet. De kruising 
Zuidpolderlaan-Broekgouwstraat, nabij de school de 
Trimaran, moet bijvoorbeeld veiliger worden. Ook 
overlast van het zware (landbouw)verkeer in een kern 
als Kwadijk kan worden verminderd doordat land-
bouwverkeer tijdelijk langer op de N244 blijft rijden. 

4
De auto blijft nog steeds een belangrijk transportmid-
del, maar naar school of werk met de elektrische fiets 
wordt steeds populairder. Goede, veilige én snelle fiets-
paden zijn daarom noodzakelijk, niet alleen binnen, 
maar ook buiten onze gemeente. Bovendien zijn goede 
en veilige wandelpaden van belang. 
Het gebruik van het openbaar vervoer neemt steeds 
meer toe. Dat vraagt om goede voorzieningen, zoals de 
realisatie van P&R-terreinen bij Oosthuizen en Edam. 
Betaald parkeren voor niet-inwoners moet onderzocht 
worden om voor een betere leefbaarheid binnen de 
grote kernen te zorgen.
Een groot probleem is de ongewenste toename van 
zwaar verkeer binnen onze gemeente. In Edam, maar 
zeker ook in de kernen van de voormalige Zeevang, zien 
we een toename van zwaar verkeer over wegen die 
veelal voor paard en wagen zijn aangelegd in het begin 
van de vorige eeuw. De bewoners en eigenaren van de 
woningen langs deze wegen hebben veel overlast van 
dit toenemende zware transport. Voor ZeevangsBelang 
is de maat vol. Wij willen vermindering van de asdruk 
en het verplaatsen van het zware (landbouw-)verkeer 
naar de provinciale wegen. Ook transport voor nieuw-
bouwprojecten mag alleen via deugdelijke ontsluitings-
wegen. ZeevangsBelang vindt het noodzakelijk dat de 
ontsluiting van Waterrijk in Oosthuizen via een brug 
over de Beemsterringvaart gerealiseerd wordt.
Toeristisch bus- en autoverkeer moet tot het uiterste 
beperkt worden in de kwetsbare stedelijke kernen van 
Edam en Volendam. Leefbaarheid, veiligheid en ge-
zondheid gaat voor alles.
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Waar zijn er volgens u nog verbeterpunten mogelijk?

6
Bij het inrichten van straten en pleinen is bereikbaar-
heid met de auto nog steeds de standaard. Onze inwo-
ners pakken ook graag de auto voor korte afstanden. 
Dat mag natuurlijk, maar we zien wel dat we tegen de 
grenzen aanlopen. In Edam en Volendam ontstaan 
steeds meer verkeersopstoppingen. Steeds meer buur-
ten hebben te maken met een tekort aan parkeerplaat-
sen. Plannen voor extra woningen in de centra mogen 
regelmatig niet doorgaan omdat het verplichte aantal 
parkeerplaatsen niet kan worden gehaald. Auto’s ne-
men ontzettend veel ruimte in. Die ruimte gaat ten 
koste van wonen, groen en speelvoorzieningen. Groen-
Links wil het gebruik van fietsen en het openbaar ver-
voer stimuleren. Door betere fietspaden en voorzienin-
gen aan te leggen willen we inwoners verleiden om de 
auto vaker te laten staan. Denk bij die voorzieningen 
aan overdekte fietsenstallingen bij winkelcentra, zodat 
mensen hun fietsen droog kunnen stallen. Ook willen 
we meer elektrische deelauto’s in onze gemeente. Deel-
auto’s kunnen een alternatief zijn voor het hebben van 
een eigen auto. Dit kan leiden tot een vermindering van 
het aantal benodigde parkeerplaatsen, omdat niet ie-
dereen meer een eigen auto hoeft te hebben. Dat levert 
meer ruimte op binnen onze woonwijken. 

7
Ik ga er gemakshalve vanuit dat hier de “verkeers” in-
frastructuur bedoeld wordt. Op dat gebied zijn de 
hoofdaders binnen de kernen redelijk tot goed op orde. 
Veel knelpunten op het gebied van de infrastructuur 
worden aan de hand van het verkeersplan Edam-Volen-
dam 2018-2023 opgelost. Een blijvend en steeds groter 
wordend probleem zit hem in de oude kernen, deze zijn 
qua infrastructuur ingericht in de tijd dat er voorname-
lijk met bakfietsen en handkarren door de wijk gegaan 
werd, terwijl diezelfde inrichting nu het verkeer van 
2022 moet verwerken. Iedereen kan begrijpen dat dit 
dus knelpunten oplevert. Wat de PvdA betreft worden 
de oude kernen dus zo snel mogelijk “auto te gast” ge-
bieden en op langere termijn autovrij. Dit kan op som-
mige gebieden pijn gaan doen, maar op lange termijn 
komt het de leefbaarheid ten goede. 

9
Op onze Facebookpagina hebben wij niet zo heel lang 
geleden aan de mensen gevraagd om zoveel mogelijk 
verkeersknelpunten aan te dragen. Hier kwamen echt 
ontzettend veel reacties op. Deze zullen wij zodra wij 
daar de kans voor krijgen samen met de omwonenden 
goed bekijken en gezamenlijk tot een oplossing probe-
ren te komen. We zullen dit overigens meerdere keren 
per jaar toetsen, zodat we de actuele problemen sneller 
kunnen tackelen. Ook op het gebied van infrastructuur 
zullen we deze zienswijze hanteren.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8

Forum voor Democratie

Een groot belang voor ons dorp is de N247 Broek in Wa-
terland. FVD ziet graag dat de tunnel 2x2 baans wordt 
en dat er gelijk naar de mogelijkheden wordt gekeken 
om deze weg van het Schouw tot aan Volendam 2x2 
baans te maken. In Duitsland werken ze aan drie banen. 
Met inzet van wegsignalering is dat mogelijk. 
Deze ingreep zou inhouden dat er in de morgen twee 
banen richting Amsterdam op groen staan en later op 
de dag richting Volendam. Het is slechts een optie, 
maar alle verbeteringen zijn welkom.
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ONDERWIJS Hoe kijkt u naar andere
 vormen onderwijs?

4
De gemeente gaat niet over de onderwijsvorm maar fa-
ciliteert alleen de accommodaties. Wel moet goed geke-
ken worden of het voortgezet onderwijs aansluit op de 
werkgelegenheid in de regio. Denk hierbij aan onze 
grote bouweconomie die toekomst bestendig moet blij-
ven. Bedrijven en aansluitende opleidingen die hier 
hand in hand de toekomst van duurzaamheid en circu-
laire bouw ingaan zijn gewenst en zouden verleid moe-
ten worden om zich hier te vestigen.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Volendam|80 realiseert zich dat het fuseren van basis-
scholen een bevoegdheid betreft van het Schoolbestuur, 
maar wij zullen altijd de maatschappelijke effecten be-
oordelen en zo nodig onze stem laten horen. Daarom 
vindt Volendam|80 het ontzettend belangrijk dat VMBO/
HAVO/VWO behouden blijft in onze gemeente. Het 
liefst met een uitbreiding van een gymnasium. Alle kin-
deren verdienen een zo passend mogelijke plek in het 
onderwijs.

1
Wij kijken zeker rond als het gaat om andere vormen 
van onderwijs. Daarmee zeggen wij niet dat we bij wijze 
van spreken mórgen over moeten stappen op een ander 
systeem, maar we moeten ook oppassen dat het huidige 
systeem niet te “ouderwets” wordt. In Purmerend wordt 
is op sommige scholen het “Zweedse systeem” toege-
past, met opmerkelijk goede resultaten. Dat volgen wij 
met grote interesse.

6
Ouders en kinderen moeten kunnen kiezen voor het on-
derwijs dat het beste bij het kind past. Dat is ontzettend 
belangrijk. In Volendam heeft de Stichting Katholiek 
Onderwijs Volendam (SKOV) een feitelijk alleenrecht. 
Geen slecht woord over deze scholen hoor, maar wij 
vinden dat er meer keuze zou moeten zijn. Dat gaat dan 
vooral over het type onderwijs dat gegeven wordt. 
GroenLinks pleit al heel lang voor meer verscheiden-
heid in het onderwijsaanbod binnen onze gemeente. We 
willen de kans bieden aan nieuwe onderwijsconcepten 
om zich te vestigen. Sommige kinderen hebben baat bij 
een andere manier van lesgeven dan in het traditionele 
onderwijsmodel. Zelf was ik ook zo’n kind, maar ik heb 
mijn draai kunnen vinden op de Jozefschool in Volen-
dam. Om de balans nog enigszins te bewaren moeten de 
openbare basisscholen in Edam en de Zeevang behou-
den blijven. In de Zeevang is het behoud van de basis-
scholen sowieso heel belangrijk voor de leefbaarheid 
van de dorpen.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Het onderwijs is doorgaans prima geregeld in onze ge-
meente. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Via mijn werk ben ik direct betrokken bij Stichting Pur-
merValley en de H20 Esports Tech Campus in Purme-
rend (van o.a. Dirk Tuijp). Het onderwijsconcept zoals 
daar wordt vormgegeven; innovatief, passend bij wat 
de jeugd van de toekomst nodig heeft, directe aanslui-
ting met het bedrijfsleven is hét voorbeeld van hoe we 
het in de toekomst in onze gemeente moeten doen. Es-
ports en gaming is de trigger waardoor er uiteindelijk 
veel jongeren geïnteresseerd raken en kiezen voor een 
baan in de techniek. En deze technici hebben we brood-
nodig! Door de snelheid van digitalisering en innovaties 
is het nog meer van belang dat het onderwijs beter aan-
sluit op de behoefte van de bedrijven en de jongeren. 
Het bedrijfsleven vraagt al jaren om de zo gewenste 
Technische Havo binnen onze gemeente dat door het 
DBC jammer genoeg (nog) niet van de grond komt. De 
flexibiliteit van het onderwijs op de Triade is een voor-
beeld waarbij ook tussentijds het aanbod kan worden 
aangepast. Het is niet voor niets een superschool! Tot 
slot zou ik heel graag zien dat volwassenonderwijs een 
stevigere positie krijgt in onze gemeente. Schoolgebou-
wen staan 's avonds en in het weekend leeg; doodzonde! 
Waarom laten we geen kleine start-ups voor een klein 
bedrag gebruik maken van de ruimtes om zo leerlingen 
meer in aanraking te laten komen met de praktijk. Door 
de toekomstige schoolgebouwen modern en multifunc-
tioneel in te richten zorg je dat het onderwijs veel meer 
centraal komt te staan in de gemeenschap. Je bent nooit 
te oud om te leren!
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9
BVNL Edam-Volendam was de allereerste – en wel-
licht zelfs de enige – beweging die zich vanaf moment 
1 al hard heeft gemaakt voor de invoering van een 
nieuw onderwijssysteem naar voorbeeld van Agora in 
Amsterdam-Noord. Zelfs ver voor wij ons binnen de 
politieke arena begaven, zijn er al gesprekken gevoerd 
om dit te realiseren. Gelukkig horen we nu geluiden 
dat er initiatieven zijn die dit proces wellicht zullen 
versnellen. Het Nederlandse onderwijs dateert name-
lijk nog uit de vorige eeuw. Het pre-internettijdperk. 
Terwijl de wereld in razend tempo verandert, staat het 
onderwijs al jaren stil. Er wordt nog steeds uitgegaan 
van kennisoverdracht in plaats van het benutten van 
een ieders verschillende vorm van intelligentie. In tal 
van andere landen – maar inmiddels ook in Nederland 
– zijn er verschillende onderwijsvormen geïntrodu-
ceerd waarbij ieder kind wordt beoordeeld op zijn of 
haar talent in plaats van te hameren op de tekortko-
mingen. Door deze vorm van onderwijs te faciliteren, 
creëren we gelukkigere kinderen, zien we de burn-outs 
onder kinderen verminderen, krijgen kinderen meer 
zelfvertrouwen en leren ze hun talent en eigen vorm 
van intelligentie ten volle te benutten. BVNL Edam-
Volendam zal alle mogelijke steun bieden aan initiatie-
ven die bijdragen aan de invoering van een dergelijk, 
nieuw schoolsysteem bij ons in de gemeente.

7
In beginsel gaat de lokale politiek niet over de soorten 
onderwijs en de lesprogramma’s. Dit is allemaal prima 
geregeld in de onderwijswet. Onze taak is er op toe te 
zien dat door beide partijen de regels binnen deze wet 
gerespecteerd worden. 
De PvdA staat voor vrijheid van onderwijs, maar dan 
wel de vrijheid van kinderen en niet die van het school-
bestuur voorop staat. Het is daarom de hoogste tijd om 
artikel 23 aan te passen. Om daarin vast te leggen dat 
niet de vrijheid van het schoolbestuur, maar de vrijheid 
van kinderen voorop staat. Waarbij goed onderwijs en 
een veilige schoolomgeving grondwettelijk zijn vastge-
legd. En waarbij we in de Grondwet vastleggen dat we 
in Nederland streven naar gelijke kansen voor alle kin-
deren. Daarmee behouden we al het goede van het Ne-
derlandse schoolsysteem zoals we dat kennen: de moge-
lijkheid om zelf een school te stichten en om een school 
te kiezen die aansluit bij hoe je in het leven staat. Maar 
dat doen we wel vanuit dezelfde basisregels:
• Er moet kwalitatief goed onderwijs worden geven 

waarbij elk kind gelijke kansen krijgt.
• Er komt een acceptatieplicht. Dus kinderen mogen 

niet meer worden geweigerd door een school, bij-
voorbeeld op basis van geaardheid, afkomst of hoe 
hun ouders in het leven staan.

• Elke school wordt verplicht om les te geven in bur-
gerschap, artikel 1 van onze grondwet wordt nage-
leefd en de waarden van onze democratische rechts-
staat worden meegegeven.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8

Forum voor Democratie

We hebben veel aan te bieden en dat moeten we koeste-
ren. Projecten met extra gymleraren zijn prachtige ini-
tiatieven van de laatste jaren. Nu wordt het tijd om de 
technische beroepen te promoten en onze jeugd te laten 
zien wat de toekomst kan bieden. 
Misschien een vreemde gedachte, maar wat ons opvalt 
is het lage aantal mannelijke leerkrachten in het basis-
onderwijs. Hier zijn nog stappen te maken.
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 WERKGELEGENHEID EN....    WELVAART
Waar liggen volgens u mogelijkheden voor werkgelegenheid?

4
Er is een enorme vraag naar vakmensen. Handjes die 
iets kunnen maken zijn het resultaat van goede oplei-
dingen die aansluiten bij de vraag van het bedrijfsle-
ven. Werken binnen de regio verdient de voorkeur om 
de verkeersdruk van forenzen te drukken.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Volendam|80 verwacht dat de meeste werkgelegenheid, 
zeker na corona-tijd, zal worden gevonden in de horeca 
en in het toerisme. In 2015 is de Toeristische visie 
Edam-Volendam vastgesteld waarin werd gepleit voor 
‘kwaliteitstoerisme’. Een kwaliteitstoerist is een bezoe-
ker die positief bijdraagt aan de lokale economie en het 
imago van de plaats. Een toerist die zorgt voor economi-
sche impact door bestedingen, die zich laat spreiden in 
plaats en tijd en zorgt voor reuring zonder overlast. 
Hoewel dit een ruime omschrijving is, verdient het uit-
gangspunt alsnog nadere uitwerking in een concreet 
plan van aanpak. Volendam|80 kan zich voorstellen dat 
het toeristisch platform hierbij een belangrijke rol kan 
vervullen. Hierbij zou een aanpak moeten volgen waar-
bij ook de middenstand, horeca en culturele instellin-
gen hun inbreng naar voren brengen. Alleen dat kan 
leiden tot zichtbaar resultaat voor onze gemeente. Vo-
lendam|80 pleit ervoor om het plattelandstoerisme in 
onze gemeente ook meer te richten op meerdaags ver-
blijf. Door middel van een combinatie van cultuurhisto-
rische highlights in de gemeente kan een dergelijk aan-
bod aansluiten bij een meerdaags verblijf. Volendam|80 
vindt dat er op dat vlak nog veel te winnen valt. De ho-
reca kan de nodige ondersteuning bieden bij culturele 
evenementen!

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Inwoners moeten - als ze dat willen- kunnen werken in 
onze gemeente. Werkgelegenheid is ontzetten belang-
rijk om als gemeente vitaal en levendig te blijven. Met 
onze vele ondernemers en familiebedrijven zet ik mij in 
voor een sterk MKB, de kern van gezond ondernemers-
klimaat. Ook is de aansluiting met het onderwijs onmis-
baar om een gezonde economie te behouden. Als CDA 
vinden we het belangrijk om ruimte te geven aan initia-
tieven en innovatie te stimuleren. Duurzame economie 
is hierin van groot belang. Niet alleen voor het milieu, 
maar ook voor iedereen die deel uitmaakt van deze eco-
nomie. Dat geldt voor werknemers en werkgevers die 
naar stabiliteit verlangen en voor de vrijwilligers en 
organisaties die een onmisbare bijdrage leveren in 
Edam-Volendam.
Tijdens het gezamenlijke proces “Onze Economische 
Toekomst 2040“ zijn er met gemeente, ondernemers en 
onderwijs in 2019 tien stevige ambities geformuleerd. 
Eén van deze ambities is: “In 2040 wonen en werken wij 
op de meest ideale locaties”. Dit betekent dat er ener-
zijds ruimte moet zijn om te ondernemen en anderzijds 
ruimte moet zijn het bedrijventerrein Julianaweg en 
Slobbeland te transformeren tot multifunctionele woon-
werkgebieden. Als transformatie van beide bedrijven-
terreinen lukt dan maak je dit gebied aantrekkelijk en 
neem je tegelijkertijd de negatieve effecten van de be-
drijvigheid voor de omliggende woonwijken weg. Als 
CDA hebben we vóór de ontwikkeling van een bedrij-
venterrein in de Purmer gestemd. Een ontwikkeling die 
niet alleen recht doet aan onze ondernemende gemeente 
en ruimte geeft voor de ondernemers van de toekomst, 
maar ook belangrijk is om woningbouw op bedrijven-
terrein Julianaweg mogelijk te maken.
Er is nog weinig ruimte beschikbaar op de Baanstee 
Noord. We hebben het bedrijventerrein in de Purmer ( 
waarbij het grootste deel van de Purmer groen en agra-
risch blijft) nodig om de groei- en transformatieambi-
ties te realiseren. Ook voor al die ondernemers die nu 
nog op school zitten en later een eigen bedrijf willen 
starten! 

9
De vele bedrijven binnen onze gemeente zorgen uiter-
aard voor een enorme hoeveelheid aan werkgelegen-
heid. Daar kunnen we als gemeente Edam-Volendam 
echt ons petje voor afnemen. De ondernemersgeest 
binnen de gemeentegrenzen is echt ongekend. Voor 
zover mogelijkheden tot het creëren van extra werkge-
legenheid denken wij dat ook hier een mooie taak is 
weggelegd voor zowel ondernemers als burgers. Het 
faciliteren van een denktank waarin zowel jongeren 
als de beste ondernemers die onze gemeente rijk is 
plaats nemen, zou hier een geweldige bijdrage aan 
kunnen leveren. Daar zijn wij dan ook voorstander 
van.

1
Wij mogen onszelf gelukkig prijzen dat de werkgelegen-
heid in Edam-Volendam optimaal is. Dit is terug te zien 
in de lage werkloosheidscijfers die tot de top van Neder-
land behoren. Voor de politiek is er de schone taak weg-
gelegd om het werkgeversklimaat op hoog niveau te 
houden. Ondernemers, het onderwijs en de gemeente 
zijn daarom een bijzonder traject gestart: Onze Econo-
mische Toekomst 2040. In dit traject bepalen we samen 
de uitgangspunten voor de economie richting 2040. Hoe 
zorgen we er bijvoorbeeld voor dat onderwijs en onder-
nemen nog beter op elkaar zijn afgestemd? De energie-
transitie maakt bijvoorbeeld dat er nóg meer behoefte 
is aan technisch geschoold personeel. Maar ook in rela-
tie tot houtbouw liggen er mogelijkheden voor de talloze 
bouwbedrijven die onze gemeente rijk is. 
Lijst KRAS staat open voor initiatieven maar onder-
zoekt ook zelf de behoeftes bij bedrijven. Zo heeft Lijst 
KRAS de animo onderzocht onder Volendamse bedrij-
ven voor een verhuizing naar de Purmer om zo de groei 
van economische bedrijvigheid in de gemeente moge-
lijk te maken. Veruit de meeste bedrijven zien voorlopig 
veel haken en ogen aan het plan. Dit weerhoudt ons er 
echter niet van om 10, 20 of 30 jaar vooruit te kijken 
zodat ook in 2040 er genoeg werk te vinden is voor onze 
kinderen en kleinkinderen.

6
Ik denk dat Edam-Volendam kan uitgroeien tot een re-
gionaal centrum voor duurzame innovatie. We hebben 
veel vakmensen, een technische school, goede infra-
structuur en veel bedrijven in de elektrotechniek. Onze 
gemeente heeft dus een uitstekende startpositie om 
zo’n sprong te kunnen maken. GroenLinks vindt dat de 
gemeente meer duurzame bedrijven moet aantrekken. 
Zo willen we startups stimuleren die werken aan tech-
nieken op het gebied van duurzaamheid. De gemeente 
kan hen bijvoorbeeld hulp bieden bij het vinden van 
een werkplek of het krijgen van regionale subsidies. 
Daarnaast zien we grote kansen in houtbouw. Volen-
dam heeft een sterke bouwsector en is de gereed-
schapskist van Amsterdam. Bouwen met hout is wel 
heel iets anders dan traditioneel bouwen, maar hout-
bouw heeft de toekomst. Hout is een veelzijdig en licht 
bouwmateriaal waarmee je sneller kunt bouwen. Het is 
ook nog eens een circulair omdat het opnieuw gebruikt 
kan worden. GroenLinks wil dat de gemeente samen 
met onze technische opleidingen en het lokale bedrijfs-
leven werkt aan een eerste houtbouwproject. Dat zou 
bijvoorbeeld op het Tase-terrein kunnen. De gemeente-
raad heeft vorig jaar al een voorstel aangenomen om de 
mogelijkheden hiervoor te onderzoeken.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Natuurlijk wil ik meer werkgelegenheid, maar ben te-
gelijk ook realist.  Momenteel geven veel werkgevers 
aan dat zij moeilijk personeel kunnen vinden. Meer 
werkgelegenheid creëren is dan ook prima, maar daar 
moeten we wel de mensen voor hebben. De werkloos-
heid is in onze gemeente relatief laag en we gaan er al-
les aan doen dat dit zo blijft. 

7
De PvdA ziet kansen voor ondernemers en dus de werk-
gelegenheid in met name de aanpak van de klimaattran-
sitie. Wij denken dat onze lokale ondernemers kundig 
en vindingrijk genoeg zijn om deze kansen op te pakken 
wat een stimulans voor de lokale werkgelegenheid kan 
betekenen. Het is dus belangrijk dat bij deze transitie 
de politiek en de ondernemers gezamenlijk optrekken.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8

Forum voor Democratie

Het realiseren van meer evenementen in de zaken waar 
we goed in zijn. Het plan omtrent het stadion en de om-
liggende mogelijkheden zou hierin meegenomen kun-
nen worden. Geef werkgevers een stimulans om ons 
dorp levendig te houden. 
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 WERKGELEGENHEID EN....    WELVAART
Welke belasting kan wat u betreft lager?

4
Belasting op afval kan lager als we met z’n allen minder 
weggooien en meer hergebruiken. Inkrimpen van onze 
afvalberg heeft een hoge prioriteit. Wat je niet verspilt 
hoef je niet te storten en dat scheelt enorm in de kosten. 
Maar ook: de vervuiler betaalt: als er wel veel afval 
blijft, moet dit betaald worden door degenen die het 
produceren waardoor de belasting voor de inwoners la-
ger kan worden. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Volendam|80 is altijd voorstander geweest van lage ge-
meentelijke belastingen: belastingstijgingen mogen 
wat ons betreft niet hoger zijn dan het jaarlijkse infla-
tiepercentage. Ondanks dat de coalitiepartijen in afge-
lopen 6 jaar de gemeentebelastingen flink hebben laten 
stijgen, heeft onze partij altijd consequent tegen deze 
plannen gestemd. Voor de nieuwe verkiezingsperiode 
streven wij ernaar de belastingen niet verder te laten 
stijgen dan de gebruikelijke jaarlijkse inflatie!

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
De hondenbelasting mag van mij worden afgeschaft en 
de toeristenbelasting mag van mij anders worden inge-
richt. Als we meerdaags toerisme willen stimuleren 
omdat deze minder overlast geven en meer besteden 
dan flitsbezoekers dan verbaas ik mij over de jaarlijkse 
forse verhoging van deze belasting. De belasting gaat 
naar de algemene middelen en wordt uiteraard indirect 
gebruikt om o.a. voorzieningen op peil te houden en toe-
ristische subsidies te verstrekken. Maar dit is onvol-
doende om echt verandering en kwaliteit te kunnen re-
aliseren. Wil je een omslag maken naar duurzaam 
toerisme zal er meer geïnvesteerd moeten worden. Als 
gemeente en ook samen met het bedrijfsleven. En dan 
gaat het niet alleen over het investeren en financieren 
van initiatieven van bijvoorbeeld het Toeristisch Plat-
form i.s.m. het Cultuurplatform maar ook goede profes-
sionele marketing. Daarnaast heeft het centrum van 
Edam en vooral de dijk en de haven van Volendam een 
kwaliteitsupgrade nodig. Hoe mooi zou het zijn als de 
uitstraling van het Zuideinde doorgetrokken zou kun-
nen worden naar de haven en de dijk en de beleving met 
het water wordt vergroot door een betere inrichting. 
Voor onze inwoners én bezoeker. In het HIOR (Hand-
boek Inrichting Openbare Ruimte) staan prachtige 
voorbeelden van hoe de dijk eruit kan komen te zien!

9
De hondenbelasting. En dan niet alleen lager, maar wat 
ons betreft mag die per direct worden afgeschaft.

1
Lijst KRAS vraagt zich sterk af of de hondenbelasting 
nog wel van deze tijd is en of het oorspronkelijke idee 
van de belasting, namelijk dat er ook kosten worden ge-
maakt door de gemeente nog wel van deze tijd is. Het 
aantal honden uitlaatplaatsen is zeer gering. Daarbij is 
het ook niet uit te leggen aan boeren in de Zeevang, 
waarbij de hond vaak niet eens buiten het erf komt.

6
Dan ga ik voor de hondenbelasting. In 2022 ontvangt 
onze gemeente naar verwachting zo’n # 147.000 aan 
hondenbelasting. We hebben bepaalde voorzieningen 
voor honden en hun baasjes – zoals losloopgebieden en 
plastic poepbakken – maar ik vraag me sterk af of dit 
hele bedrag daaraan wordt uitgegeven. Zo niet, dan 
wordt tenminste een deel van dit geld gebruikt voor an-
dere voorzieningen. 
Daar is ook iets voor te zeggen, maar hoe rechtvaardig 
is het dat hondenbezitters extra worden belast als dit 
geld ergens anders voor wordt gebruikt? Ik vind dat we 
goed moeten kijken waar dit geld naartoe gaat en of de 
tarieven voor de hondenbelasting ook omlaag kunnen.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Al jaren dient de VVD moties in tegen de forse verho-
gingen van de afvalstoffenheffing. Daarom is die hef-
fing voor dit jaar 3% minder gestegen dan was voorge-
steld. Ik ben altijd kritisch op verhoging van belasting 
of heffingen. En zeker als het gebruikt wordt om de 
begroting sluitend te krijgen. Dan vind ik dat de ge-
meente zelf eerst de broekriem maar moet aanhalen in 
plaats van makkelijk de kosten op inwoners verhalen.

7
De PvdA pleit al 6 jaar lang tijdens het begrotingsdebat 
voor het afschaffen van de hondenbelasting. Tot nu toe 
hebben we geen meerderheid in de raad kunnen halen, 
maar als het aan ons ligt gaat daar op 17 maart direct 
een dikke streep doorheen.
Het volgende wat “anders” kan en niet direct lager is de 
afvalstoffenheffing. Dit is eigenlijk geen belasting 
maar wordt door de inwoners wel als zodanig ervaren. 
De hoogte van deze heffing is afhankelijk van het vo-
lume restafval wat door de hele gemeente aangeboden 
wordt. De PvdA is een voorstander van “de vervuiler 
betaald”, wie veel restafval aanbied betaalt meer dan 
iemand die weinig restafval heeft. Wij denken dat er 
dan bewuster met afval en dus het milieu omgegaan 
wordt en een grotere mate van bronscheiding op zal 
treden.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8

Forum voor Democratie

Wat leveren de belastingen voor de gemeente op? Wij 
willen de burgers graag laten profiteren door efficiën-
ter met zaken om te gaan. FVD heeft het niet uitgevon-
den, maar indien er verbeteringen realiseerbaar zijn 
moeten er lagere belastingspercentages voor de bur-
gers te regelen zijn.
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SPORT Moet de gemeente blijven investeren in sportaccommodaties? 

Skip Visual FC Volendam

4
Edam-Volendam is een Topsport gemeente en daar zijn 
we trots op. Als je die kwaliteit wilt blijven leveren zul 
je moeten investeren in sportaccommodaties. Dat is de 
afgelopen 6 jaar in Volendam ook heel veel gedaan met 
recent de nieuwe Seinpaal en de nieuwe turnhal. Voor 
een gemeente van ons formaat hebben we onze sport-
voorzieningen op een zeer hoog niveau.
Toch moeten we wel in de gaten blijven houden dat be-
hoefte aan andere voorzieningen hier niet onder lijden. 
Sport is mooi en belangrijk maar als er een afweging 
nodig is in geld en ruimte voor andere belangrijke voor-
zieningen niet zaligmakend.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Sport is goed voor de gezondheid, maar ook voor het 
sociale leven, vrijwilligersleven en gezelligheid. Wij 
zijn van mening dat een nieuwe sporthal en woningen 
voor onze jeugd, echter niet mogen wachten op moge-
lijke verplaatsingsplannen naar de Purmer, waarvan 
het nog maar de vraag is of ze realistisch zijn. Volen-
daml80 geeft dan ook graag de garantie af dat wij ook in 
de komende jaren sport hoog in het vaandel houden. 
Investeringen in sportaccommodaties zullen daarbij 
worden betrokken.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Wij hebben sport en stimuleren van (top)sport voor 
jong en oud als een van onze speerpunten benoemd. De 
functie van sport - zowel in de top als in de breedte - 
mag en moet niet worden onderschat, vanwege de posi-
tieve bijdrage aan andere maatschappelijke en sociale 
ontwikkelingen. Het CDA is voor ondersteuning van de 
Stichting Ringen om Volendam. Deze stichting onder-
steunt topsporters om de Olympische of Paralympische 
spelen te behalen. 
Deze topsporters zijn voorbeelden voor onze jeugd! 
Sport en gezondheidspreventie zijn een gouden koppel. 
We willen meer aandacht voor gezonde voeding en 
sporten met name onze jongeren door onder meer mee 
te doen met JOGG (jongeren op gezond gewicht). Wij 
willen ook bekende sporters inzetten als ambassadeur 
voor een gezonde levensstijl en gaan sportverenigingen 
meer betrekken bij het preventiebeleid. Naast sporten 
in verenigingsverband zijn er ook veel mensen die bui-
ten aan sport doen. Dat willen we stimuleren met een 
buitenruimte die hiertoe uitnodigt, bijvoorbeeld met 
het uitzetten van hardlooproutes, goede wandelpaden 
en kleinschalige sportvoorzieningen in de openbare 
ruimte. Ook investeren in sportaccommodaties is iets 
dat al jaren op de CDA agenda staat. Als sportwethou-
der is Vincent Tuijp verantwoordelijk geweest voor  de 
prachtige  Sportcampus en nieuwe sporthal De Sein-
paal. Maar er zijn nog een aantal locaties met name in 
Edam die ook aan een moderniseringsslag toe zijn. 

9
Zeer zeker. Sportende kinderen zijn gezonde kinderen 
en die hebben de ruimte nodig om te kunnen sporten. 
Gelukkig sporten er heel veel kinderen bij ons in de 
gemeente, maar hierdoor wordt de beschikbare ruimte 
steeds meer overbezet. Vooral voor de indoor accom-
modaties wordt dit inmiddels problematisch. Daarom 
wil BVNL Edam-Volendam hier ook in investeren. Ver-
der willen wij ons richten op het faciliteren van top-
sportevenementen. Topsport heeft namelijk onherroe-
pelijk een aantrekkingskracht op kinderen die 
breedtesport beoefenen. Het van dichtbij zien wat er 
nodig is om de top te bereiken, doet kinderen vaak lan-
ger een sport beoefenen. Daarnaast willen we het aan-
bod van sporten binnen de gemeente Edam-Volendam 
verbreden door een samenwerking aan te gaan met de 
clubs in Purmerend-Noord waar rugby, honkbal en 
hockey op hoog niveau worden beoefend. Bij genoeg 
animo willen we vervoer verzorgen van en naar de fa-
ciliteiten. Ook willen wij in de toekomst kijken naar de 
opties om deze sporten binnen onze eigen gemeente 
aan te bieden.

1
Sport is belangrijk. Lijst Kras staat er bekend om een 
groot sport-hart te hebben. Daar zijn wij trots op en die 
lijn willen wij zeer zeker doorzetten. Blijven investeren 
dus. Lijst KRAS wil, en heeft de afgelopen jaren bewe-
zen schouder aan schouder te staan met onze grote 
sportclubs en er tegelijkertijd te zijn voor de kleinere 
verenigingen waar vrijwilligers en ook gemeentelijke 
subsidie onmisbaar zijn. Lijst KRAS is dan ook vóór een 
eventuele verhuizing van FC Volendam naar de Purmer 
om vanuit daar hun aspiraties om een stabiele Eredivisi-
onist te worden, én om de sportfaciliteiten in onze ge-
meente op meerdere vlakken een opwaardering te ge-
ven, te kunnen realiseren. 

Naast dat sport goed is voor lichaam en geest, worden er 
sociale contacten onderhouden bij de sportclub, bij vol-
wassenen maar ook bij kinderen. Daarnaast maken kin-
deren kennis met spelelementen, leren omgaan met 
winst/verlies en maken vooral nieuwe vriendjes en 
vriendinnetjes tijdens het sporten. Kortom, onmisbaar 
in het leven van veel mensen in onze gemeente én een 
belangrijk aspect in de ontwikkeling en vorming van 
kinderen als je het ons vraagt. Daarom vind Lijst KRAS 
het van belang dat sport te allen tijde TOEGANKELIJK 
en BETAALBAAR blijft voor jong en oud.    

6
Sport draagt bij aan de gezondheid van onze inwoners. 
Sportactiviteiten verbinden ook en zijn voor veel men-
sen een hobby en een uitlaatklep. GroenLinks ziet 
sporthallen, sportvelden en andere accommodaties als 
gemeenschapsvoorzieningen. Daar moet onze ge-
meente vanzelfsprekend in investeren. Tegelijkertijd 
lijkt de grens wel een beetje bereikt. Edam-Volendam 
heeft over het algemeen hele goede sportvoorzienin-
gen. Specifieke projecten verdienen zeker aandacht – 
zoals de accommodaties in de Zeevang – en onze be-
staande sportvoorzieningen moeten goed onderhouden 
worden. Ik vind wel dat investeren in kunst en cultuur 
momenteel meer prioriteit heeft. Onze gemeente geeft 
een derde uit aan kunst en cultuur in vergelijking met 
de gemiddelde gemeente in Noord-Holland. Laten we 
het cultuuraanbod in onze gemeente net zo sterk maken 
als ons sportaanbod. Dan kunnen we naast topsportge-
meente ook een topcultuurgemeente blijven. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Edam-Volendam is een gemeente met ongelooflijk veel 
voorzieningen, zoals sportaccommodaties. Er moet blij-
vend worden geïnvesteerd in het onderhoud daarvan. 
Ook maken we meer sportfaciliteiten mogelijk. Sport 
en beweging is namelijk van groot belang voor de ge-
meenschap.

7
In het geval van breedte en amateursport moet er zeker 
niet bezuinigd worden op de huidige budgetten. Bewe-
ging en sport is noodzakelijk voor het welzijn van de 
mens en mag in onze ogen geen sluitpost in de begro-
ting zijn. Edam-Volendam behoort niet voor niets bij de 
Topsport gemeentes van Nederland. De basis om een 
sport carrière te beginnen is ruimschoots aanwezig.  
Wel zal er altijd met een kritisch oog naar de nut een 
noodzaak van de investeringen gekeken moeten wor-
den. Uitbreiding met nieuwe sportaccommodaties is 
voor ons geen vanzelfsprekendheid.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8

Forum voor Democratie

Sport is van essentieel belang voor jong tot oud. We blij-
ven sport promoten via verenigingen en staan open 
voor verbeteringen. Onze gemeente = Sport!
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LEEFBAARHEID
4

De gemeente heeft een stimulerende rol en moet een 
uitnodigend beleid voeren maar als gemeente voorzie-
ningen realiseren is bijna onmogelijk.
Daarom moeten we vooral de ondernemers wijzen op 
de mogelijkheden qua locatie en commerciële moge-
lijkheden.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Volendam|80 vindt dat de gemeente in ieder geval 
daarop de regie moet voeren. De gemeente moet bepa-
len wat er gebouwd wordt en wanneer. Door de kaders 
te stellen over aantallen woningen, hoeveelheid groen, 
parkeernormen, het wateroppervlak en voorzieningen 
als scholen, winkels, sport e.d. kunnen eventuele pro-
jectontwikkelaars hun plannen daaraan laten toetsen.

1
De gemeente is met stipt de belangrijkste trekker voor 
voorzieningen in woonwijken. Een prachtig gereali-
seerd voorbeeld is het culicafé De Ontmoeting in de 
Friese Vlaak. Dit is een maatschappelijke onderneming 
met een gevarieerd aanbod aan activiteiten en een hore-
cafunctie. Dit soort voorzieningen zijn van cruciaal be-
lang om een (nieuwbouw)wijk echt leefbaar te maken. 
Ook in de Lange Weeren moeten dit soort voorzieningen 
een plaats krijgen. Verder mogen we ons gelukkig prij-
zen dat de gemeente talloze recreatieve en sportieve 
voorzieningen heeft, waar jong tot oud gebruik van 
maakt. Denk aan zwembad de Waterdam, het Slobbe-
land en de talloze sportverenigingen. Lijst KRAS is zich 
ervan bewust dat deze voorzieningen niet vanzelfspre-
kend overeind blijven, en daarom onze volle (financiële) 
aandacht verdienen!

6
We willen onze woonwijken levendig houden. Dat bete-
kent dat er genoeg winkels en andere voorzieningen in 
de omgeving moeten zijn. Ook vinden we het belangrijk 
dat er in elke wijk minstens één plek is waar de bewo-
ners elkaar kunnen ontmoeten, of dat nu een buurtcen-
trum is of een centraal gelegen grasveld. Goed contact 
met de buren zorgt ervoor dat inwoners zich veiliger 
voelen en het fijner vinden om in hun buurt te wonen. 
De Broeckgouw heeft sinds een tijdje het Culicafé. Het 
lijkt me interessant om te kijken of we in meer wijken 
dit soort plekken kunnen maken. De gemeente zou 
hierin het voortouw moeten nemen. Zij kan kijken waar 
de bewoners behoefte aan hebben en of er niet al een 
andere voorziening is die deze functie vervult. 

9
Een van de redenen waarom wij als BVNL Edam-Vo-
lendam fel tegen het Plan Scholtens waren, is het 
enorme gebrek aan (groen)voorzieningen. Wij zien 
graag leefbare wijken met voldoende voorzieningen 
voor zowel jong als oud. Bij ieder nieuw ontwikkelings-
plan zullen wij ons hier dan ook hard voor maken.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Bewoners van een wijk weten het beste wat er in hun 
buurt nodig is. Ik zou willen zien dat initiatieven van 
bewoners meer gestimuleerd en omarmd worden, even-
tueel met een wijkbudget. In veel andere gemeenten is 
dit een succes gebleken waarbij inwoners meer zeggen-
schap krijgen en meer betrokken worden. Bewoners 
komen gezamenlijk met een plan en kunnen onder een 
paar simpele voorwaarden aanspraak op het budget 
maken. Belangrijk is wel dat er niet allerlei onhaalbare 
regels aan zitten. Vaak wil de gemeente elk risico uit-
sluiten waardoor de drempel om iets voor je wijk te be-
tekenen voor veel inwoners daardoor te hoog komt te 
liggen. Ook hier is het een kwestie van wat meer ver-
trouwen te hebben en meer ruimte te geven aan burge-
rinitiatief. De gemeente kan helpen om voorzieningen 
te realiseren of initiatieven te realiseren als het in de 
wijk wel nodig is maar nog niet helemaal tot stand komt. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
De gemeente Edam-Volendam staat steevast hoog op 
de lijst van ‘beste gemeente om in te wonen’. Dat wil de 
VVD zo houden. Leefbaarheid en voorzieningen in wij-
ken maakt daar natuurlijk onderdeel van uit. En ja, de 
gemeente heeft daar een grote verantwoordelijkheid.

7
De gemeente moet bij het maken van plannen rekening 
houden met de nodige voorzieningen. Dat was ook één 
van de zaken die in het ontwikkelkader voor de Lange 
Weeren in onze ogen ontbrak. Voorzieningen kunnen 
een woonwijk levendig houden, een (klein) buurtcen-
trum zal de sociale samenhang in de wijk vergroten. 
Een school in de wijk zal de aantrekkingskracht voor 
jonge gezinnen vergroten. Dus ja, de gemeente moet de 
trekker hiervoor zijn.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8

Forum voor Democratie

De bewoners zijn initiatiefnemers van activiteiten, mis-
schien kan er voor de jeugd in en door corona meer met 
hulp van de gemeente worden ondernomen. Denk hier-
bij aan samenwerking tussen sport, muziek en scholen. 
Plezier is van groot belang.

Moet de gemeente trekker zijn voor voorzieningen in woonwijken?
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LEEFBAARHEID
Vanwege aanhoudende groei ontstaan er steeds meer 
overlast gevallen. Hoe wil uw partij dat aanpakken? 

4
Belangrijk daarin is dat de cohesie in wijken en dorpen 
gestimuleerd wordt. Het oprichten van een stadsraad 
of een wijkraad kan daarbij heel goed helpen. 
De wijkagent, de boa’s en jeugdzorg medewerkers on-
derhouden nauw contact met de inwoners. Op plekken 
waar veel overlast is, moet regelmatig en zichtbaar ge-
surveilleerd worden. 
Daarnaast is het stimuleren van de activiteiten van 
Stichting Beter Buren, die bemiddeld bij conflicten tus-
sen buurtbewoners belangrijk om te blijven doen. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
De afgelopen 6 jaar is de openbare orde en veiligheid op 
sommige plaatsen onder druk komen te staan. De Sin-
gelwijk in Edam en delen van het Middengebied wer-
den het toneel van grote overlast. De burgemeester had 
de handen vol aan het handhaven van de openbare orde. 
Wij streven naar een goede dialoog tussen de jongeren, 
bewoners van het Middengebied, de Singelwijk, de bur-
gemeester, jongerenwerk en politie. Ook is het aanbod 
van alternatieve bezigheden voor de jeugd essentieel. 
Het club- en buurthuiswerk speelt hierin een belang-
rijke rol. Een dialoog betekent overigens niet dat er 
geen ruimte is voor een zero-tolerance beleid voor jon-
geren die een gevaar vormen voor de openbare orde en 
veiligheid. Volendam|80 is een voorstander van het 
vastleggen en periodiek evalueren van maatregelen die 
reeds een positieve bijdrage hebben geleverd op het 
terrein van de handhaving van de openbare orde en vei-
ligheid. Uit deze werkende maatregelen kunnen alle 
partijen lering trekken voor een veiligere toekomst in 
onze gemeente.

1
Lastig dilemma. Politie mag wat ons betreft STRENG 
optreden. Volendam heeft als gemeente géén zeggen-
schap over het politiekorps, die wordt regionaal vanuit 
Purmerend aangestuurd. Meer BOA-s kan wel wat uit-
halen maar heeft ook zijn nadelen. Een boa op iedere 
hoek van de straat is namelijk niet wenselijk noch rea-
listisch. Het gesprek aangaan met de lastpakken en 
vooral de ouders van de raddraaiers, al dan niet door de 
politie, is wat ons betreft de beste manier om overlast 
aan te pakken.

6
GroenLinks vindt dat de gemeente zich niet afzijdig 
moet houden in gevallen van overlast. Sommige bur-
gers zijn niet mondig genoeg om buren of ondernemers 
aan te spreken wanneer zij overlast ervaren. Wanneer 
de gemeente dan niet thuis geeft krijg je situaties 
waarin het recht van de (verbaal) sterkste geldt. Zelf 
het gesprek aangaan heeft altijd de voorkeur. Wanneer 
dat niet lukt zou de gemeente moeten kijken hoe zij 
burgers kan helpen om met elkaar een oplossing te vin-
den. Een mooi voorbeeld hiervan is het buurtbemidde-
lingsprogramma dat een aantal jaar terug is opgestart. 
In sommige wijken hebben bewoners te kampen met 
terugkerende overlast van jeugdgroepen. De VVD pleit 
voor een harde aanpak, met mosquito´s die hangjeugd 
verjagen met geluidstonen en dwangsommen voor ou-
ders. Ik denk dat ze daarmee het probleem onderschat-
ten. Het gedrag van deze groep verander je niet met 
losse maatregelen. GroenLinks ziet meer in een aanpak 
waarbij preventie en repressie samengaan. We willen 
bijvoorbeeld meer jongerenwerkers aanstellen. Zij 
kunnen niet alleen toezicht houden in de wijk, maar ook 
alternatieve activiteiten verzorgen voor de jongeren-
groepen. Het nieuwe college moet wat ons betreft snel 
aan de slag met zo’n beleid. De overlast heeft lang ge-
noeg geduurd voor de bewoners van deze wijken. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Veiligheid in buurten is iets waar ik mij met de VVD al 
lang hard voor maak. Natuurlijk wordt er gesproken 
met de overlastgevende jeugd en hun ouders, maar 
soms werkt dat niet genoeg. Via de gemeenteraad heb-
ben wij voor elkaar gekregen dat er meer gebruik wordt 
gemaakt van (mobiele) camera’s, meer inzet van politie 
en BOA’s en inzet van slimme mosquito’s die door om-
wonenden kunnen worden bediend en overlast effectief 
tegengaan. De VVD wil dat iedereen zich weer veilig 
voelt, ook in wijken waar dat soms minder zo is.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Een veilig thuis, een veilige leefomgeving is een basis-
recht. Dat is nu actueler dan ooit, nu op een paar hon-
derd kilometer afstand mensen dakloos worden door 
een oorlog. We hopen nooit in een dergelijke situatie te 
hoeven leven. De beelden en verhalen die eruit voortko-
men, leren ons wel hoe belangrijk solidariteit is, en het 
nemen van verantwoordelijkheid. 
Naast orde en handhaving voor de extreme gevallen is 
het belangrijk om te achterhalen wat de oorzaak is van 
de overlast om eventuele andere inzet te plegen. 
Daarom stimuleren wij ook sportactiviteiten en 
jeugdprogramma´s zoals LEF. Het liefst werken we aan 
solidaire en harmonieuze samenleving, zodat we min-
der hoeven te leunen op overlast maatregelen. De ge-
meenteraad heeft invloed in het lokale integrale veilig-
heidsplan waarin lokale wensen en prioriteiten richting 
de politie opgenomen kunnen worden. Onder leiding 
van de burgemeester is er regelmatig overleg in de vei-
ligheidsdriehoek waar ook aandacht is voor deze over-
lastgevallen. Hoewel sommige zaken vertrouwelijk zijn 
is er behoefte aan regelmatige terugkoppeling of com-
municatie met de buurt vanuit de gemeente. Wij willen 
hier meer aandacht voor gaan vragen. 

9
,Wellicht is het handig om de genoemde steeds aanhou-
dende groei eens te beperken. Edam-Volendam is sim-
pelweg geen metropool. We zijn een knusse, vredelie-
vende gemeente waar overlastgevallen tot de 
uitzonderingen zouden moeten behoren. Waar er wel 
sprake van is, zijn wij van mening dat je met een vrien-
delijke en open benadering meer oplost dan met de 
harde hand. Als blijkt dat dit echter niet volstaat, kun-
nen we altijd nog Patrick Loege de wijk insturen. Dan 
is het gesodemieter zo over.

7
Of aanhoudende groei de oorzaak is van overlast durft 
de PvdA te betwijfelen. Corona en veel thuis zitten 
heeft niet geholpen in ieder geval: de overlast op straat 
nam toe. We zien dat er op teveel plekken teveel over-
last is van hangjongeren. Daar wordt al heel veel aan 
gedaan maar het kan nog beter. Wat de PvdA betreft is 
een integrale aanpak het enige dat werkt: repressie met 
politie en BOA’s, jazeker, maar ook jeugdzorg, onder-
steuning van ouders bij de opvoeding en alternatieve 
activiteiten bieden voor jongeren. Het is een gezamen-
lijk probleem dat we met z’n allen samen moeten aan-
pakken.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8
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Meer bewaking is welkom.



27De Nivo      Woensdag 5 januari 2022

Welk standpunt neemt uw partij met het verplaatsen van alle 
festiviteiten van de centra naar terreinen langs de randen?

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Volendam|80 pleit ervoor om de kermis in de toekomst 
weer te laten plaatsvinden in het centrum van Volen-
dam. De afgelopen twee jaar waren ook voor ons volks-
feest zeer uitzonderlijk. Op de valreep kon afgelopen 
jaar de draaikermis voor kinderen alsnog doorgaan op 
een alternatieve locatie (parkeerterrein Marinapark) 
vanwege het feit dat het een evenement moest zijn. Vo-
lendam|80 was er blij mee, maar vindt de gekozen loca-
tie niet passen bij het jaarlijkse volksfeest. Wanneer de 
Julianaweg wordt gezien als een van de mogelijkheden 
voor het plaatsen van attracties, is het van belang om 
eventuele verkeersinfarcten te voorkomen in verband 
met de bereikbaarheid van de hulpdiensten. Volen-
dam|80 ziet de onderzoeksresultaten hiernaar op korte 
termijn tegemoet, nu de kermis voordat je het weet 
weer voor de deur staat. Naast de locatie van de kermis 
pleit Volendam|80 er ook altijd voor om de organisatie 
in gemeentelijk beheer te houden, zodat de ritprijzen 
van de attracties betaalbaar blijven. De kermisambte-
naren zorgen al decennialang voor een afwisselende 
kermis, met uitdagende attracties voor alle leeftijden.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Dat is afhankelijk of het gaat om een grootschalig eve-
nement of een evenement dat juist aansluit bij de histo-
rische kern (bijvoorbeeld een kunstroute). Evenemen-
ten zijn belangrijk voor de levendigheid waarbij steeds 
gekeken moet worden wat de beste locatie is en ook re-
kening gehouden wordt met de leefbaarheid van omwo-
nenden. Het CDA wil tradities en festiviteiten behou-
den en zoveel mogelijk faciliteren. Als voorbeelden de 
kermissen, Sinterklaasintochten, Kaaspop, Muziekdag, 
Derdeklaphekfestival, Volendammerdag, Singelfesti-
val, etc. Een sterke identiteit versterkt het gevoel dat je 
ergens thuishoort. Het ondersteunen kan voor een deel 
met geld, maar ook door het aanbieden van locaties of 
het helpen bij het afgeven van vergunningen. De coron-
acrisis heeft de toeristische en culturele sector hard 
geraakt: musea en zalen moesten dicht, festivals en 
concerten werden afgelast en de repetities van orkes-
ten, koren en toneelverenigingen werden stopgezet. We 
misten de inspiratie en de ontspanning die kunst en cul-
tuur brengen. Het is de reden om alles op alles te zetten 
om te voorkomen dat de crisis leidt tot blijvende schade 
in de culturele sector en het rijke verenigingsleven in 
onze gemeente. Indien nodig is het CDA voor een lokaal 
herstelplan voor de culturele sector. Ook stimuleren we 
de samenwerking tussen het Toeristisch Platform en 
het Cultuurplatform. Geen toerisme zonder cultuur. 
Geen cultuur zonder bezoekers. Cultuur maakt het le-
ven leuk!

4
Het verplaatsen van de festiviteiten is niet zomaar 
noodzakelijk. Veiligheid staat bij de afweging voorop. 
Alles wat veilig in het centrum kan moet daar kunnen 
blijven. Zo houden we een sprankelend centrum van 
Edam, Volendam en Oosthuizen.
Het kan wel noodzakelijk zijn om parkeervoorzienin-
gen te treffen op enige afstand van de activiteiten. 
Als de omvang van de activiteit zodanig is dat de veilig-
heid van bezoekers en omwonenden niet meer gegaran-
deerd kan worden moeten deze verplaatst worden naar 
een terrein dat zich er wel voor leent. 
Alles in overleg met omwonenden en ondernemers in 
een goede participatie. 

1
Wij krijgen lichte allergie van het feit dat alle festivitei-
ten, vieringen en tradities rustig aan veranderen, ver-
plaatsen of verdwijnen. Door de corona-pandemie 
moesten wij creatief zijn met hoe en waar we bijvoor-
beeld de kermis zouden vieren. Nu alles weer normaal 
is, zouden wij alles het liefst weer in ere herstellen. Dus, 
kermis op de dijk, en het liefst met de beun natuurlijk, 
want dát is kermis. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
De VVD is juist voor een gezellig, bruisend centrum. 
Dat geldt voor alle kernen in onze gemeente. Onderne-
mers hebben vaak leuke en goede ideeën voor activitei-
ten, zoals een kerstmarkt etc. Wij willen meer mogelijk 
maken en tegelijkertijd wel zorgen dat de omgeving 
daar weinig last van ondervindt. Soms moeten festivals 
vanwege veiligheid uitwijken naar randen van de ge-
meente. Dat aantal willen wij tot een minimum beper-
ken, maar het moet wel veilig.

7
Om hier goed antwoord op te kunnen geven zou er eerst 
een goede definitie van “festiviteiten” moeten zijn. 
Sommige festiviteiten horen volgens ons juist in de 
centra van de diverse kernen plaats te vinden. De draai-
kermissen van bijv. Oosthuizen, Edam, Volendam en 
Middelie horen volgens ons in het centrum plaats te 
vinden. Sommige horecafestiviteiten zouden prima 
naar de randen van de kern verplaatst kunnen worden 
mits er duidelijke en goed afspraken met alle horecaon-
dernemers gemaakt worden en er een verplaatsing en 
geen uitbreiding plaatsvindt. Andere festiviteiten, denk 
aan de Volendammerdag, horen gezien de aard in het 
centrum thuis.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8
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De kermis moet in het centrum van Volendam staan. 
We willen de oude tijden herleven.

6
Wij vinden niet dat alle feesten en evenementen per se 
uit de centra hoeven. Vaak geeft de omgeving een eve-
nement ook haar karakter. Denk aan de kermissen in 
Edam en Volendam, die in het centrum toch een stuk 
gezelliger zijn dan bijvoorbeeld op het Marinapark. 
Voor dit soort feesten is de sfeer heel belangrijk, bepa-
lend zelfs. Tegelijkertijd zijn er ook gevallen waarin 
het qua veiligheid of overlast voor de bewoners écht 
niet in het centrum kan. Dat moet je per evenement be-
kijken. GroenLinks vindt het wel belangrijk dat er dui-
delijke kaders komen voor evenementen. Daarom wil-
len we dat de gemeenteraad op korte termijn een nieuw 
evenementenbeleid vaststelt. Zo kan de politiek zich 
uitspreken over de vraag welk soort evenementen we 
op welke plaats willen hebben.  

9
Door het verplaatsen van festiviteiten van de centra 
naar terreinen aan de randen verdwijnt de ziel. Een 
oude ziel die meer dan 100 jaar zoveel moois heeft ge-
bracht voor de gemeente. Eigenbelangen, financiële 
belangen? Schijnbaar zijn sommige belangen belang-
rijker dan historie. Het doet ons van BVNL Edam-Vo-
lendam pijn en we zullen ons met hart en ziel inzetten 
om de ziel van de festiviteiten te behouden. Festivitei-
ten die een onlosmakelijk onderdeel uitmaken van ons 
cultuur erfgoed en van het leven van velen van ons.
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IDEALE WERELD
Als uw partij de absolute meerderheid zou hebben, 
wat zou er dan gaan veranderen in de gemeente?

4
Ten eerste zouden we de polarisering in de politiek aan-
pakken door andere partijen te vragen om samen een 
coalitie te vormen. Als gemeente ben je er voor het be-
lang van de inwoners en ondernemers, niet voor het 
partijbelang. 
Daarom zouden we gezamenlijk met andere partijen 
een prioritetenprogramma opstellen om de urgentste 
zaken aan te pakken zoals de wooncrisis, de energie-
transitie, de verkeersveiligheid en vermindering van 
de overlast.
De gemeente zou dan veranderen in een gemeente waar 
alle kernen even belangrijk zijn terwijl ook de onder-
linge verschillen op een mooie manier zichtbaar blijven 
en hun eigen identiteit kunnen houden. De bewoners 
voelen zich gehoord door de gemeente en de gemeente 
maakt duidelijk waar ze wel enn niet aan kan werken en 
waarom de keuzes gemaakt worden. 
Ook in onze ideale wereld kan de gemeente nog steeds 
niet alle wensen van iedereen inwilligen maar wel de 
inwoners betrekken bij de te maken keuzes en goed uit-
leggen waarom sommige keuzes uiteindelijk vanwege 
alle verschillende belangen gemaakt moeten worden.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.2
Volendam|80 zal in dat geval, net zoals nu, nauw blijven 
samenwerken met andere partijen. Wel zou Volen-
dam|80 er voor willen pleiten dat het college dan de re-
gie weer neemt op het ontwikkelen van woningen voor 
jong en oud om de wooncrisis zoveel mogelijk te bezwe-
ren. Ook zou Volendam|80 de communicatie met de bur-
ger willen verbeteren. Volendam|80 vindt dat op basis 
van de nu bij ons bekende signalen aanleiding bestaat 
om de gemeentelijke beantwoording van onder meer e-
mails van burgers en ondernemers te verbeteren. Vo-
lendam|80 heeft burgers opgeroepen om zich te melden 
indien de dienstverlening stroef verloopt. Daarbij is 
ook van belang dat burgers en ondernemers de juiste 
mogelijkheden hebben voor inspraak en zich gehoord 
voelen. 
Daarnaast is Volendam|80 voorstander van het verder 
ontwikkelen van de Mijn Gemeente App. Met deze app 
kunnen burgers vragen stellen en informatie opzoeken 
over bijvoorbeeld de CAI-aansluiting, rekeningen van 
de gemeente, vacatures, overlast en meer.

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.3
Ik geloof in de democratie en dat het gezond is dat er 
verschillende partijen zijn met verschillende opvattin-
gen en standpunten. Een gemeenschap is ook divers. 
Als partij moet je open blijven staan voor suggesties en 
ideeën van andere partijen. Ook bij een absolute meer-
derheid zouden wij de verbinding blijven maken met de 
partijen op links en rechts. Tunnelvisie en verkrampt-
heid ontstaat als je niet meer wilt luisteren naar elkaar, 
wilt leren en ontwikkelen. Ik mis dat nu in de lokale po-
litiek waarbij er in mijn ogen soms respectloos met el-
kaar in het debat of in de media wordt omgegaan. Dat is 
mijn grootste twijfel geweest om de keuze voor de poli-
tiek te maken. Voor mij is de politiek niet je collegapar-
tij in een negatief daglicht zetten of star vasthouden 
aan individuele belangen voor het belang van de ge-
meenschap, maar wel om samen te werken om resulta-
ten te behalen en debatteren op inhoud. Ik geloof de in-
woners van Edam-Volendam hier het beste bij gebaat 
zijn. Ik zal mij hiervoor inzetten! Stem op 16 maart 
CDA!

9
Dan komt de menselijkheid – die meer en meer lijkt te 
verdwijnen binnen het ambtelijk bestel alsmede ver-
antwoordelijke wethouders en/of burgemeester – weer 
helemaal terug. Net als in de straten van onze ge-
meente. Wordt de eerstvolgende burgemeester een ge-
kozen burgemeester en telt de stem van de inwoners 
van Edam-Volendam niet alleen in het stemhokje, maar 
ook in de jaren daarna. Krijgt de jeugd weer kans om 
een mooie en betaalbare woning aan te schaffen en 
kunnen de ouderen genieten van een welverdiende 
ouwe dag. Een gemeente waarin BVNL Edam-Volen-
dam de absolute meerderheid heeft. Dat zou nog eens 
een mooie gemeente zijn.

1
Er zou per direct gestart worden met het realiseren van 
“betaalbare” huizen voor starters. Er zijn zoveel jon-
gens en meiden die de deur uit willen maar vastlopen bij 
het verkrijgen van een hypotheek, of geen kans maken 
i.v.m. de moordende concurrentie. In de Meidoorn-
straat, het Tase-terrein en op het Noordeinde gaan (bij 
een absolute of overgrote meerderheid) zo snel moge-
lijk de palen in de vloer. 

6
Dan zou Edam-Volendam echt werk maken van de 
energietransitie, op een manier waar we er zelf ook aan 
profiteren. Door zo afwachtend te zijn laat onze ge-
meente echt kansen liggen. Daarnaast zouden we on-
middellijk beginnen met het maken van plannen voor 
bouwlocaties binnen de bestaande bebouwing, zoals het 
Tase-terrein. De projecten die al lopen zouden versneld 
worden uitgevoerd. De gemeente zou daarnaast veel 
meer regie voeren op de lokale woningmarkt. Zo gaat 
zij weer zelf betaalbare woningen gaan bouwen, net zo-
als in de Broeckgouw is gebeurd. De natuur krijgt meer 
ruimte, zowel binnen als buiten de bebouwing. Samen 
met betrokken burgers, boeren en andere mensen of 
organisaties stoppen we de afbraak van de biodiversi-
teit en versterken we onze prachtige natuur. Het plan 
voor het industrieterrein in de Purmer gaat niet door. 
In plaats daarvan begeleidt de gemeente bedrijven van 
het industrieterrein Julianaweg naar Baanstee-Noord. 
De gemeente investeert in een sterke samenleving. 
Daarvoor gaat het budget voor kunst en cultuur om-
hoog en krijgen de leefbaarheid in de kleine dorpen van 
de Zeevang meer aandacht. We zorgen ook dat iedereen 
mee kan doen in onze gemeenschap. Elke inwoner moet 
de vrijheid hebben om zichzelf te kunnen zijn. Verbor-
gen armoede wordt aangepakt. In de zorg en ondersteu-
ning van de gemeente komt de mens centraal te staan, 
niet geld of het bureaucratische systeem. GroenLinks 
rekent niet op een absolute meerderheid, maar we gaan 
de komende tijd alles op alles zetten om onze visie waar 
te maken. Edam-Volendam kan wel wat groene en 
linkse oplossingen gebruiken. 

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.5
Zoals ik al eerder schreef staat onze gemeente al tijden 
hoog in de lijst van ‘beste gemeente om in te wonen’. 
Dat wil de VVD op z’n minst zo houden. Wij willen niet 
veranderen om het veranderen. Wat goed is moet wor-
den behouden en wat beter kan pakken we aan. Dan 
hebben we het dus onder andere over betaalbare wonin-
gen bouwen voor jong en oud, betere (verkeers)veilig-
heid in wijken en het buitengebied en zo weinig moge-
lijk stijging van lokale belastingen en heffingen. 

7
Vooropgesteld dat we een absolute meerderheid voor 
welke partij dan ook niet zo gezond zouden vinden voor 
onze democratie... Maar als we veel invloed krijgen dan 
gaan we eindelijk eens echt aan de slag met betaalbaar 
wonen. De afgelopen zes jaar is hier veel te weinig aan 
gebeurd. De coalitie van LijstKras, Zeevangs Belang, 
CDA en VVD heeft woningbouw volledig overgelaten 
aan de markt. Het resultaat is dat er te weinig is ge-
beurd. 
De wooncrisis raakt ontzettend veel mensen, ook in 
onze gemeente. Met name starters staan in de kou en 
wonen noodgedwongen nog tot hun dertigste op zolder 
bij pa en ma. Maar ook voor ouderen die wat kleiner en 
gelijkvloers willen gaan wonen zijn er bijna geen door-
stroommogelijkheden meer. Dit kan en moet anders. 
Door als gemeentebestuur weer het heft in handen te 
nemen. Door paal en perk te stellen aan de projectont-
wikkelaars met eurotekens in de ogen. Door duidelijke 
regels af te dwingen, zoals bij elk bouwproject mini-
maal 30% sociale huurwoningen en 40% betaalbare 
koopwoningen en middenhuur. Wethouder Thijs Kroese 
(PvdA) in Purmerend bewijst al vier jaar dat je met 
dergelijke regels een enorme impuls kunt geven aan 
het ontwikkelen van betaalbare woningen zodat ieder-
een weer een eerlijke kans krijgt. Daar staat de PvdA 
voor: visie, ambitie, daadkracht!

Lisa Marie Kes, kandidaat nummer 6 op de lijst van Vo-
lendam|80.8
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FVD is een nieuwe partij in onze gemeente en zal tijd 
nodig hebben om alle zaken op orde te krijgen. Een ze-
kerheid is wel dat wij de burger in onze zaken willen 
betrekken en deze mensen niet aan de zijlijn laten staan. 
Referenda en een gekozen burgemeester staan hoog op 
de agenda en de positieve zaken die er reeds zijn blijven 
we steunen. Betaalbare woningbouw is een moeilijke 
zaak maar essentieel voor ons dorp.
Tot slot moeten we het samen doen en met die gedachte 
maak ik me geen zorgen.


